
KASTELÁNKA
Představujeme novou kas-
telánku Zámku Mnichovo 
Hradiště. Ta představí le-
tošní sezónu i své plány do 
budoucna.
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ROZHOVOR
Jedním z vozů, který se 
zúčastnil 70 let LIAZu byl 
dakarský speciál Ondřeje 
Lišky. V rozhovoru předsta-
vujeme průběh renovace.
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 ČERVEN 2023

GYMNÁZIUM
Gymnázium Mnichovo Hra-
diště slaví 10. června 70. 
výročí svého založení. Vě-
děli jste, že škola začínala 
jako jedenáctiletka?
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INZERCE

Porota vybrala vítězný návrh přístavby 
Základní školy Studentská a sportovní haly

NABITÝ
cERVEN

Vážení a milí Hradišťáci i přespolní, 

po chladném průběhu jara přinesla druhá polovina května konečně 
slunečné a teplé počasí, snad jako předzvěst červnového nástupu 
léta. S příchodem příjemného počasí se začala zvyšovat koncentrace 
všech možných společenských, kulturních i sportovních akcí. Zlatý 
hřeb v podobě oslav sedmdesáti let LIAZu v Mnichově Hradišti máme 
právě za sebou a dozajista se o jeho průběhu dočtete v následujícím 
čísle. 

Červnovým hitem tak bude druhá sedmdesátka. Tentokrát v po-
dání místního gymnázia, které slaví sedmdesát let od svého vzniku. 
Význam gymnázia pro město je podobný vlivu LIAZu, i když to možná 
není tolik vidět na první pohled. Tento ústav dal kvalitní vzdělání již 
čtyřem generacím absolventů, kteří pak mohli čerpat další zkušenosti 
a vědomosti na vysokých školách a v ideálním případě se násled-
ně vrátili zpět na svoji rodnou mnichovohradišťskou hroudu, kde měli 
možnost toto zužitkovat, a tím přispět ke kvalitnímu životu ve měs-
tě. Kéž by takových absolventů bylo i nadále dostatek. Nejen to, ale  
i spoustu dalších úspěchů, spokojené studenty i profesory a hlavně 
elán do dalších let budiž našemu Gymnáziu Mnichovo Hradiště do-
přáno. 

Ještě než započnou oslavy gymnázia, budete se moct v Ko-
munitním centru Mírová seznámit s oceněnými návrhy přihlášenými 
do architektonické soutěže na dostavbu Základní školy Studentská  
a sportovní haly, přejet na kole rybník ve Lhoticích či se zúčastnit ha-
sičských závodů na Sychrově. A málem jsem skoro zapomněl na další 
velkou tradiční akci, Rodinný den na fotbalovém hřišti. 

Bude toho hodně. Doufám, že všechny ty červnové akce vás do-
statečně nabijí energií, dodají vám sílu a přispějí k pozitivnímu myš-
lení. 

Jan Mareš, místostarosta města

Jedním z nejdůležitějších úkolů, 
který leží na bedrech současného 
vedení města, je budoucnost mni-
chovohradišťského školství. Palčivá 
je přitom už otázka týkající se ka-
pacity základních škol. Město proto 
v posledních letech připravuje dílčí 
projekty, jejichž cílem je rozšířit 
kapacity škol zřizovaných městem  
a také vytvořit podmínky pro moder-
ní způsob výuky. Nejdůležitějším z 
těchto projektů je rozšíření školního 

kampusu Základní školy Student-
ská.

V říjnu loňského roku město 
vyhlásilo architektonickou soutěž  
a vyzvalo architektonické kanceláře, 
aby se, mají-li zájem, přihlásily. Na 
základě portfolií bylo do druhého 
kola soutěže vybráno šest reno-
movaných ateliérů, které již zpra-
covávaly soutěžní návrhy přístavby 
školy a novostavby sportovní haly. 
Letos v dubnu se návrhy zabývala 

porota, která měla svou „městskou“ 
a odbornou část. Město zastupoval 
starosta Jiří Plíhal, místostarosto-
vé Jan Mareš a Ondřej Lochman, 
ředitel Základní školy Studentská 
Vladimír Čermák a ředitelka Gymná-
zia Mnichovo Hradiště Lenka Sos-
novcová, odbornou veřejnost pětice 
architektů.

„Každý z ateliérů předložil zce-
la odlišnou koncepci, takže diskuse 
nebyla vůbec jednoduchá. Zabrala 

nám celý den. Nakonec jsme vybrali 
návrh, který nejlepším způsobem 
řeší postupnou dostavbu školního 
areálu a přitom v každé fázi před-
stavuje ucelené architektonické  
i provozní řešení s velmi dobře vy-
řešeným veřejným prostranstvím  
v okolí školy“, říká starosta města Jiří 
Plíhal. Právě možnost realizovat pří-
stavbu po etapách a minimalizovat 
tak dopady na chod školy byla pro 
město zásadní.   ...2

VRÁTÍ SE SOKOLOVNĚ PODOBA Z ÉRY PRVNÍ REPUBLIKY?

INZERCE

Jiří Braný ze Sokola Praha 7 a Aleš Rychlý, vzdělavatel Sokola Mnichovo Hradiště, s vizualizací budoucí podoby mnichovohradišťské sokolovny.         ...3

ˇ



2 KAMELOT: ZPRAVODAJ MĚSTA MNICHOVO HRADIŠTĚ ČERVEN 2023

TELEGRAFICKY ZE ZASEDÁNÍ 
RADY A ZASTUPITELSTVA 

PROVOZOVÁNÍ SPLAŠKOVÉ KANALIZACE VE VESELÉ PŘEVEZ-
MOU VODOVODY A KANALIZACE MLADÁ BOLESLAV

Před deseti lety došlo k odkanalizování místní části Veselá. Letos tak 
uplynula lhůta, po kterou muselo splaškovou kanalizační síť provozovat 
dle podmínek získaného dotačního titulu město. To nyní činí potřebné 
kroky, aby bylo možné převést kanalizaci ve Veselé na profesionálního 
provozovatele kanalizace, tedy na společnost Vodovody a kanalizace 
Mladá Boleslav, jejímž je Mnichovo Hradiště akcionářem.

NA ODDĚLENÍ NÁSLEDNÉ PÉČE (DŘÍVE LDN) BUDOU REKON-
STRUOVÁNY KOUPELNY

Oddělení následné péče mladoboleslavské Klaudiánovy nemocnice, 
které sídlí v Mnichově Hradišti v Turnovské ulici, se v letošním roce do-
čká rekonstrukce společných koupelen. Rada města (město je vlastníkem 
budovy) vybrala dodavatele a práce byly zahájeny v květnu. Je to další z 
kroků jak zlepšit prostředí v budovách města, které slouží k poskytování 
zdravotních nebo sociálních služeb.

MŮŽE ZAČÍT REVITALIZACE ŽIDOVSKÉHO HŘBITOVA
S vítěznou firmou EKO Broumovsko s.r.o., která uspěla ve výběro-

vém řízení, jehož předmětem byla revitalizace židovského hřbitova, město 
podepsalo smlouvu a v červnu by měla být zahájena realizace zakázky. 
Předmětem roky připravovaného projektu, na němž město spolupracuje 
s Nadačním fondem ŠKODA AUTO a Židovskou obcí v Praze, je úprava 
části lesoparku, kde se stále nachází židovský hřbitov, i když jeho nad-
zemní část byla srovnaná v 80. letech se zemí. Dojde k symbolickému 
obnovení ohradní zídky, vytvoření sítě cestiček i kultivaci zeleně. Místu by 
se tak měl vrátit důstojný pietní charakter. Na letošní část projektu naváže 
výhledově vybudování nového pomníku, který ovšem hodlá město reali-
zovat zvlášť. Náklady na revitalizaci by se bez nákladů na nový pomník 
měly pohybovat do pěti milionů korun. Práce mají být hotové do letošního 
listopadu.

LHOTICKOU HASIČÁRNU ČEKÁ REKONSTRUKCE STŘECHY
Krov a střecha hasičárny ve Lhoticích, která slouží rovněž jako místní 

společenský prostor, je v havarijním stavu a žádá si neodkladnou rekon-
strukci. Město tak s místním osadním výborem na letošní rok naplánovalo 
rekonstrukci. Na pokrytí části nákladů přislíbil přispět Nadační fond ŠKO-
DA AUTO. Rada ve výběrovém řízení vybrala dodavatele, firmu Stavby 
Nohynek s.r.o., práce by měly proběhnout v letošním roce.

POZEMEK V KRUHÁCH MĚSTO PRONAJME VÝHERCI VÝBĚROVÉ-
HO ŘÍZENÍ

Na městském úřadě se sešly hned tři žádosti o dlouhodobý pronájem 
pozemku č. 1148 v katastrálním území Podolí. Jedná se o ornou půdu 
mezi Kruhy a Doleními Kruhy o výměře téměř 15 tisíc metrů čtverečních. 
Vzhledem ke zvýšenému zájmu se radní rozhodli uspořádat výběrové 
řízení, jehož vítězem se stane žadatel, který nabídne nejvyšší nájemné. 

RADARY DOHLÍŽEJÍCÍ NA TROJICI SILNIC JSOU O KROK BLÍŽ
Radní schválili návrh zadávací dokumentace veřejné zakázky, jejímž 

předmětem je dodávka hardwaru i softwaru a provozování tří úseků měře-
ní rychlosti pomocí kamerového systému s radary. Na základě průzkumu 
z minulých let budou kamery dohlížet přímo ve městě na dodržování ma-
ximální povolené rychlosti na úsecích v Turnovské ulici, dále na průtahu 
Veselou a také v Kněžmostě – ve všech případech se jedná o lokality, kde 
je nedodržování povolené rychlosti nejmarkantnější. Systém bude auto-
matizovaný a usvědčené hříšníky bude přímo obesílat s pokutou. Složi-
tější případy budou předávány k dořešení úředníkům z odboru dopravy 
městského úřadu.

PŘÍPRAVNÁ TŘÍDA SE NA PODZIM ZNOVU OTEVŘE
Rada města oficiálně odsouhlasila otevření přípravné třídy na ZŠ So-

kolovská ve školním roce 2023/2024. Třída, která představuje alternativu 
pro odklad povinné školní docházky a nabízí dětem plynulejší přechod 
mezi mateřskou a základní školou, je na ZŠ Sokolovská zřizována pravi-
delně od školního roku 2015/2016. Její kapacita je 15 dětí a i v nadcháze-
jícím školním roce bude plně využita.

ÚČETNÍ UZÁVĚRKA A ZÁVĚREČNÝ ÚČET MĚSTA DOPORUČENY 
KE SCHVÁLENÍ

Návrh závěrečného účtu města za rok 2022 včetně zprávy o výsled-
ku přezkoumání hospodaření města doporučili radní zastupitelstvo ke 
schválení, a to bez výhrad. Doporučili rovněž schválit účetní uzávěrku za 
rok 2022 včetně zisku z hlavní činnosti ve výši bezmála 47 milionů korun  
a zisku z hospodářské činnosti ve výši 2,09 milionu korun.

PROKOUKNOU DALŠÍ KONTEJNEROVÁ HNÍZDA
Město bude pokračovat v postupné obnově kontejnerových stání. 

Tentokrát budou obnovena stání v ulicích Čsl. armády, Průběžné, Hra-
decké a v místní části Podolí. Tuto zakázku v hodnotě 554 tisíc Kč bude 
realizovat jablonecká společnost Asacont s.r.o.

DOTACE POMŮŽE ZVELEBIT DALŠÍ OBJEKTY V CENTRU  MĚSTA
Z Programu pro poskytování dotací z rozpočtu města Mnichovo Hra-

diště na obnovu nepamátkových objektů nacházejících se na území měst-
ské památkové zóny Mnichovo Hradiště pro rok 2023 budou podpořeni 
další tři žadatelé. Rada mezi ně rozdělila 200 tisíc korun, za pomoci kte-
rých budou vyměňovat okna, dveřem, obnovovat fasády nebo opravovat 
další architektonické prvky. Jedná se o dům čp. 36 v Palackého ulici, dům 
čp. 43 v Havlíčkově ulici a dům čp. 240 na Masarykově náměstí.

Porota vybrala vítězný návrh přístavby 
Základní školy Studentská a sportovní haly
...dokončení z titulní strany

Výběr vítěze nebyl jednoduchý 
– hodnocení městské a nezávislé 
části poroty se ne zcela shodovala. 
Zástupci města kvitovali srozumitel-
nost, praktičnost a funkční řešení 
venkovního prostoru, architekti dá-
vali přednost zajímavým, moderním 
a neotřelým kompozicím, které škol-
ní prostor posouvají do 21. století. 
Shoda na konečném pořadí návrhů 
se tak hledala několik hodin.  

Vítězem se stal ateliér Svobo-
dová Blaha z Prahy, který už má 
za sebou několik úspěšných účastí  
v soutěžích, jejichž předmětem byly 
i školní stavby. Ateliér v současnosti 
projektuje také mateřskou školu pro 
Prahu 3. Na druhém místě se umístil 
návrh od Chybik+Kristof Associated 
Architects, na třetím pak návrh stu-
dia ov-architekti.

Místostarosta města Jan Mareš 
k vítěznému návrhu uvádí: „Novo-
stavba by měla vzniknout v jihozá-
padní části pozemku stávajícího 
školního areálu. Realizací nového 
křídla vyřešíme kapacitní otázku 
školy a výstavbou sportovní haly, 
která bude sloužit jak výuce, tak 
sportovním klubům a veřejnosti, 
vznikne důstojný nový prostor urče-
ný pro sportování, ale i velké školní 
či společenské akce. Práce budou 
rozděleny do několika etap, a to tak, 
aby bylo možné jednotlivé stavby fi-
nancovat z dotačních programů“. 

Součástí projektu bude i řešení 
úprav okolních ulic, a to v koordinaci 
s plánovanými změnami v doprav-
ním režimu lokality – cílem je vyho-

vět současně požadavkům na bez-
pečnost dětí i kapacity parkování.

Všechny soutěžní návrhy budou 
6. června představeny veřejnosti – 
vystaveny budou v prostorách jídel-
ny v Komunitním centru Mírová. Na 
webu města bude ke stažení rovněž 
katalog popisující celý soutěžní pro-
ces.

Na přípravě podmínek soutě-
že o návrh sportovní haly a školní 
přístavby město spolupracovalo  
s Českou komorou architektů a or-
ganizací CBArchitektura. Organizaci 
soutěže finančně podpoří Nadační 
fond ŠKODA AUTO.

Martin Weiss

Představení návrhů v Komunitním centru
V úterý 6. června 2023 bude veřejnosti v jídelně v přízemí Komunitního 
centra Mírová představeno všech šest soutěžních návrhů, přičemž vítězný 
ateliér Svobodová Blaha přijede svůj návrh představit osobně. Vedle návr-
hů vedení města představí i průběh soutěže a další kroky, které po jejím 
oficiálním ukončení budou následovat. Tabla s jednotlivými návrhy budou  
v jídelně vystavena po dva týdny.

Obnovená tradice zdobení 
a stavění májky pokračuje

Májka je symbolem lásky, plodnosti 
a mládí a je středobodem jarních 
slavností, které jsou rozšířené ve 
většině Evropy. V Mnichově Hradišti 
obnovil tradici stavění máje Městský 
parlament dětí a mládeže, který fun-
guje při Klubu dětí a mládeže, a to  
v roce 2016. Na akci se podílí rovněž 
SDH Mnichovo Hradiště.

Program letošního folklorního 
odpoledne byl v sobotu 30. dubna 
následující. Připravenou májku (vy-
soký kmen stromu zbavený kůry) 
ženy a děti ozdobily, muži následně 
vztyčili a zajistili a odpoledne pokra-

čovalo kulturním programem, o který 
se postarali baráčníci z Malé Bělé. 
Z náměstí poté vykročil průvod smě-
rem k Základní škole Studentská, 
kde se pálily čarodějnice. Na ná-
městí však zůstala hlídka, která na 
májku dohlížela po celou noc. Byla 
by totiž hanba nechat ji nehlídanou 
a následně ji muset vykupovat od 
nenechavců z některé z okolních 
obcí. Ostatně i letos došlo k návště-
vě sousedů z Ptýrova, kterým Hra-
dišťáci během noci návštěvu oplatili. 
Ani jedna parta zlodějů však letos 
úspěšná nebyla. (wes)

Pláž Na Kamínkách je 
na sezónu připravená
Dva tucty dobrovolníků obětovaly ve 
čtvrtek 18. května půldruhé hodiny 
svého volna, aby pomohly před za-
čátkem letní sezóny připravit pláž  
u Jizery pro všechny otužilce, 
plavce, vodáky či pejskaře, kteří  
v malebném zákoutí města v sepětí  
s přírodou rádi tráví čas.

A do čeho všeho se dobrovolníci 
pustili? Obrousili stoly a židle, natřeli 
je a provedli drobné opravy mobiliá-
ře, dále se zaměřili na dřevěné molo, 
které se rovněž dočkalo obnovy ná-
těru, dovezen a rozhrabán byl nový 

písek u vstupu do vody, proběhl úklid 
odpadků, odstranění plevele, suché-
ho listí a trávy...

Pro brigádníky bylo připravené 
občerstvení ze strany města, ale 
také od vedoucí knihovny Jany Jed-
ličkové, která pracanty dobrotami 
vlastní výroby zásobuje každý rok. 
Závěr akce patřil opékání buřtů.

Už před brigádou převezla tech-
nická četa města na pláž mobilní 
převlékárny, takže pokud vám neva-
dí chladná voda, považujte sezónu 
za zahájenou. (wes)
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Pryč s normalizační fasádou. Sokolové chtějí 
vrátit sokolovně ducha první republiky
Radnice, budova Klubu, poliklinika... 
Celou řadu staveb, které v období 
první republiky patřily k výstavním 
budovám Mnichova Hradiště, čekal 
v 70. letech podobný osud – necit-
livá rekonstrukce, během níž došlo 
k eliminování veškerých zdobných 
prvků na fasádách. To se týkalo i so-
kolovny. Členové Sokola Mnichovo 
Hradiště však nyní usilují o to, aby 
sokolovna po desetiletích rozkvetla 
podobně jako v nedávné době třeba 
radnice.

Mnichovohradišťská sokolovna 
postavená v roce 1919 o svou zdob-
nou podobu přicházela postupně.  
V průběhu 2. světové války z fasá-
dy zmizel státní znak a sokolská 
hesla (v budově sídlilo kuratorium 
pro výchovu mládeže), z větší části 
si však svůj původní vzhled udržela 
až do roku 1977, kdy tehdejší MěNV 
rozhodl o generální opravě (u pří-
ležitosti blížících se 700 let města 
v roce 1979). V rámci stavebních 
prací byla realizována přístavba v 
zadní části objektu, byl přistaven byt 
správce, ve sklepě vznikla kotelna a 
opravy se týkaly kompletního interié-
ru i opláštění. Veškeré zdobné prvky 
tehdy vzaly za své. Odstraněny byly i 
sochy sokolů u vstupu. Originály So-
kol nadále vlastní, před budovu by 
však měli být umístěné repliky.

V roce 2020, kdy probíhala 
výměna oken, se sokolové začali 
zaobírat myšlenkou vrátit sokolovně 
někdější krásu. Nedařilo se však 
nalézt firmu, která by dokázala zpra-
covat projekt na základě archivních 
fotografií. Sokolové však věc vyřešili 
po svém, takříkajíc po sokolsku.

„Bratr Jiří Braný ze Sokola Para-
ha 7 vyšel z fotografií, čtvrt roku strá-
vil ručním kreslením a následným 
pořizováním 3D modelu sokolovny, 

Z aleje u Dneboha zmizelo 
osm stromů, policie pátrá
V aleji z Dnebohu na Přestavlky bylo 
začátkem května odcizeno osm stro-
mů, u dalších byly přeřezány úvazky. 
Městská policie občany žádá o po-
moc: pokud jste zaznamenali v uve-
dených dnech podezřelou aktivitu 
nebo přímo spatřili pachatele v okolí 
aleje, kontaktujte služebnu (e-mail: 
mestska.policie@mnhradiste.cz, tel. 
602 473 156).

Ať už komukoliv stromy překáže-
ly nebo se snad zalíbily natolik, že 
mu stálo za to alej poškodit a stro-

my ukrást, jedná se o přestupek či 
trestný čin. Rozum zůstává stát, ko-
lik energie jsou ochotní někteří mezi 
námi vynaložit na zničení společné-
ho díla, kterým loňská výsadba aleje 
z Dnebohu do Přestavlk a Hoškovic 
za pomoci 70 dobrovolníků byla. 

Síla není v tom něco zbořit, síla 
je v tom něco společně postavit. Bu-
deme do budoucna všem vděční za 
obezřetnost.

Markéta Červinková

INZERCE

Stromy vysázeny, tráva 
posečena: hurá na Vostrov
Na podzim byla dokončena travnatá 
pěšina z Budovcovy ulice směřující 
do volnočasového areálu „Vostrov“, 
která umožňuje obejít frekventova-
nou silnici. Bylo potřeba odstranit 
náletové dřeviny, srovnat terén, za-
ložit trávník a travnatou pěšinu začít 
sekat, aby byla pro chodce využi-
telná. Došlo k osazení dvou laviček  

Do Hněvousic se už jezdí 
po novém povrchu silnice
Mezi silnicí na Podolí a hněvousic-
kým statkem bylo již dlouhou dobu 
potřeba opravit silnici. Cesta byla 
v nevyhovujícím stavu a poslední 
zima situaci ještě zhoršila. Rychlá 
oprava se podařila a developer splnil 
svůj závazek ze smlouvy s městem 
ještě před termínem, který smlouva 
vyžadovala. Cena za úsek dlouhý 
720 metrů, který financoval deve-
loper, byla 3,4 milionu Kč. Starosta 
Mnichova Hradiště Jiří Plíhal doplňu-
je, že město ještě dofinancovalo pro-
dloužení opraveného úseku, celková 
délka opraveného úseku je tedy 1130 
metrů. To výslednou cenu navýšilo  
o dva miliony korun. Přinese to ale 
výrazně větší komfort pro řidiče, 
kteří jedou do lokality či využívají 
poskytovaných služeb v bývalém 
statku v Hněvousicích.

Silnice měla původně být uza-
vřená kvůli rekonstrukci měsíc, vše 
se ale povedlo dokončit dříve, a tak 

touto cestou lidé znovu mohou jezdit 
již od 10. května. Díky tomu se po 
třech týdnech většího dopravního 
provozu lokalita Za Zámeckým par-
kem stala opět klidnější. Šťastné 
cesty i návraty zpět domů.

Markéta Červinková

Starosta Jiří Plíhal se zástupcem zho-
tovitele Dušanem Jarošem.

Od května třídíme novou 
komoditu – gastroodpad
Ve čtvrtek 18. května bylo po městě 
rozmístěno deset nádob o objemu 
120 litrů na sběr kuchyňského odpa-
du z domácností, a to v rámci pilot-
ního projektu třídění gastroodpadu.  
S konkrétním umístěním těchto ná-
dob se můžete seznámit na webu 
města v sekci Odpadové hospodář-
ství.

Nové nádoby jsou hnědé  
a označené polepem GASTROOD-
PAD. Tento typ odpadu, především 
na sídlištích a u bytových domů, 
dosud končil ve směsném komunál-
ním odpadu a nemohl být dále nijak 
zpracován. Nyní bude svážen každý 
týden ve středu do nové bioplynové 
stanice v Mladé Boleslavi – Řepově, 
kde se z něj díky fermentačním pro-
cesům stane bioplyn a hnojivo.

Tuto službu poskytuje společ-
nost Compag Mladá Boleslav s.r.o., 

která také nabízí možnost nákupu 
speciálních nádob – kbelíků do ku-
chyně. Město do budoucna počítá s 
navyšováním počtu nádob a zahuš-
ťováním sítě, k tomu bude docházet 
v souvislosti s rychlostí plnění stáva-
jících nádob.

Do nádob můžete ukládat veš-
keré gastro odpady i s obaly. Patří 
sem zbytky jídla z talířů, jídla ne-
vhodná k další konzumaci, zkyslé 
polévky, ovoce a zeleniny, marme-
lády, zavařeniny, syrové i vařené 
maso, kosti, kůže, odpad z ryb, pro-
šlé mléčné výrobky, pečivo, cukroví, 
čaj, káva, prošlé potraviny, potraviny 
napadené moly apod.

Bližší informace poskytne Dana 
Stránská (tel.: 724 895 420, e-mail: 
dana.stranska@mnhradiste.cz).

Markéta Červinková

na základě kterého můžeme nechat 
zpracovat projektovou dokumenta-
ci. Až se nám podaří nashromáždit 
potřebné finance, můžeme obnovu 
fasády zadat stavební firmě,“ po-
pisuje první krok na cestě k 
původní podobě soko-
lovny vzdělavatel 
místní jednoty 
Aleš Rychlý.

Náklady na 
obnovu fasády 
se budou po-
hybovat v řádu 
milionů korun, a 
to navzdory tomu, 
že sokolové nepočí-
tají s kompletní obno-
vou štukové omítky, nýbrž s realizací 
zdobných prvků z větší části z tvr-
zeného polystyrenu či polyuretanu. 
Mnichovohradišťská zkušenost, 
která v mnohém vystihuje problémy, 

které mají četné další sokolské jed-
noty po celé České republice, však 
vyvolala značný zájem napříč so-
kolskou obcí. Také od toho si místní 
sokolové slibují, že by se jim finance 

mohlo podařit získat.
Sokol Mnichovo 

Hradiště má pří-
jmy z členských 
příspěvků, do-
tací a vlastní 
hospodá řské 
činnosti – pro-
story sokolovny 
pronajímá míst-

ním mateřským  
i základním školám  

a také pořadatelům 
soukromých akcí.  Přesto se do re-
alizace záměru nebude moci pustit 
bez dotací.

„Neočekáváme, že by se nám 
podařilo získat na dotacích a darech 

více než 50 procent nákladů, ale sa-
mozřejmě hodláme oslovil Českou 
obec sokolskou, Nadační fond ŠKO-
DA AUTO a také město s prosbou o 
spolufinancování,“ uvádí Jan Mareš, 
člen Výkonného výboru Sokola Mni-
chovo Hradiště a také místostarosta 
města. „V nejbližší době budeme 
naše záměry konzultovat s firmou 
specializující se na opravy památko-
vých objektů, po tomto jednání bu-
deme mít kvalifikovaný odhad, o ja-
kých nákladech se bavíme,“ dodává.

Mnichovohradišťská sokolovna 
není kulturní památkou, sokolové 
tak nemusí své záměry konzultovat 
s pracovníky památkové péče. Z je-
jich přístupu je však patrné, že hod-
lají postupovat s maximální citlivostí  
a úctou k práci našich předků, kteří 
sokolovnu stavěli.

Martin Weiss

Původní zdobnou fasádu měla sokolovna více než půl století. Během přestavby v 70. letech sokolovna přišla o zdobné prvky.

Podaří-li se sokolům získat finance, mohla by sokolovna za pár let vypadat takto.

a posunutí závory na začátku pěšiny 
ve směru od Hradiště, aby byla pěši-
na jednoduše přístupná. Nyní je alej 
doplněna o vysazené lísky turecké, 
a po posečené pěšině se tak můžete 
pohodlně projít až na Vostrov.

Ondřej Šindelář,
projektový pracovník MÚ
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Letní kino o prázdninách 
pozve na výlety do oblak
Podívat se na film pod širým nebem 
má své nezaměnitelné kouzlo, a tak 
se po roce opět vrací letní kino do 
Mnichova Hradiště, kde bude pro-
mítat na louce proti kapli svaté Anny  
u zámku (u dopravního hřiště). 

Uvidíte charismatického Toma 
Cruise v jeho dvou zřejmě nejslav-
nějších rolích špičkového pilota Top 
Gunu Peta Mitchella, který si pro 
svou odvahu a schopnosti vysloužil 
už jako mladík přezdívku Maverick 
(řízená střela). První díl Top Gun  
z roku 1986 promítáme v sobotu  

8. července od 21:30 hodin, druhý 
díl Top Gun: Maverick z roku 2022 
v sobotu 12. srpna od 21 hodin. Oba 
filmy budou dabované. Jednotné 
vstupné bude 120 Kč.

Přineste si vlastní „sezení“ – 
deky, sedačky, židličky… Drobné 
občerstvení (popcorn, nápoje) bude 
k zakoupení na místě. Pozor – v pří-
padě špatného počasí se projekce 
ruší! Sledujte facebook.com/kinomh.

Marcela Jindříšková,
Kino Mnichovo Hradiště

Výstava fotografií Dana Razáka v knihovně
Od května bude k vidění ve vstup-
ních prostorách městské knihovny 
výstava fotografií úspěšného mla-
dého muže Dana Razáka, letošního 
maturanta na mnichovohradišťském 
gymnáziu, který už od dětství rád fo-
tografuje hlavně přírodu a historické 
památky. 

Dan je všestranně nadaný, kro-
mě fotografování se věnuje také hře 
na klavír, flétny a varhany. Na podzim 
loňského roku byl dokonce součástí 
vítězného týmu studentů gymnázia, 
kteří se zúčastnili soutěže pro střed-
ní školy pořádané Technickou uni-

verzitou v Liberci na téma využití 3D 
tisku. Zároveň je velkým fanouškem 
železnice, a proto by chtěl studovat 
na Dopravní fakultě Jana Pernera  
v Pardubicích.

Fotografickou výstavu budete 
moci navštívit během letních měsí-
ců vždy v otevírací době městské 
knihovny.

Jana Jedličková,
Městská knihovna Mn. Hradiště

Klub už vyhlíží novou sezónu. Co nabídne?
Od června mají i noví zájemci mož-
nost zakoupit abonentky na činohru, 
koncerty v rámci cyklu Kruhu přátel 
hudby a také pořídit pohádkové 
předplatné.

V divadelní sezóně nás čeka-
jí klasické komedie, hry ze života, 
něco k zamyšlení i nějaká ta klasika. 
Můžete se těšit na jména jako Jaro-
mír Dulava, Pavel Liška, Alena Mi-
hulová, Jana Paulová, Václav Vydra, 
Michal Dlouhý, Michaela Badinková, 
a spousty dalších.

51. sezóna Kruhu přátel hudby 
bude jedinečná, neboť jsme museli 
plánovat program bez koncertního 
křídla, které je odstaveno z důvodu 
rekonstrukce budovy. I tak jsme ale 
naplánovali pestrý program, kde 
zazní například smyčcové Kukal 

kvarteto, kytary dua Siempre Nuevo, 
harfa v kombinaci s flétnou a zpě-
vem Musica Dolce Vita, TRIOplus 
Viléma Veverky nebo koncert hous-
listy a zdejšího rodáka Jana Adama.

A v pohádkovém předplatném 
nezklameme ani naše nejmenší 
diváky, pro které jsme připravili po-
hádky s piráty, princeznami, zvířát-
ky i čerty, pohádky známé z knížek  
i z televize.

Přijďte si do městského infocen-
tra vyzvednout kulturní zpravodaj, 
kde si můžete přečíst podrobný pro-
gram sezóny 2023/2024 a informace 
o předplatném nebo jednotlivých 
pořadech.

Barbora Balejová,
KLUB Mn. Hradiště s.r.o.

Tradiční Anenská pouť v Mnichově Hradišti se 
bude letos konat 28. – 30. července. Můžete 
se těšit na pouťové atrakce, lunapark a sa-
mozřejmě i na bohatý sortiment stánkového 
prodeje, dobré jídlo i pití. V neděli 30. čer-
vence od 16 hodin ve farní stodole zahraje  

k poslechu a tanci již tradičně dechová hud-
ba. Občerstvení zajištěno, všichni zájemci jsou 

srdečně zváni.

ANENSKÁ POUŤ

19. října přijede do divadla 
moderátor Vítek Martinec. 
Ten si do svého křesla pro 

hosty zve pravidelně zajímavé 
osobnosti z hudebního, herecké-

ho i sportovního světa, v minulosti například Ond-
řeje Vetchého nebo Miroslava Donutila. Tentokrát 
se bude ptát Václava Vydry, dnes už opravdové 
herecké legendy. Těšit se můžete na zákulisní 
historky z natáčení, divadla i dosud neodtajněné 
zajímavosti z hercova života. Prostor bude i pro 
otázky od diváků. Po skončení pořadu následuje 
autogramiáda a focení. Předprodej bude zahájen 
1. července.

TALKSHOW 
S VÁCLAVEM VYDROU

Zápis do tanečních kurzů už běží, hlaste se, 
dokud je místo! Přihlášky jsou k dispozici  
v městském infocentru nebo na webu měs-
ta. Více informací o kurzech se dozvíte na 
tel. 607 015 300, e-mailu divadlo@klubmh.

cz nebo osobně v kanceláři divadla. Jako 
každý rok kurzy povedou lektoři Taneční školy 

ILMA z Turnova, Ilona Šulcová a Marian Šulc.

KURZY TANCE A SPOLEČENSKÉ VÝCHOVY 
PRO MLÁDEŽ 2023

Předplatné na divadla, koncerty a pohádky

Pro velký zájem jsme dal-
ší show travesti skupiny 
Techtle Mechtle naplánovali 

už na 12. prosince. Vánoční 
atmosféra, známé vánoční me-

lodie a tematické scénky, to je nová show této  
v současnosti nejpopulárnější české travesti 
skupiny. Pánové Lukáš, Martin, Saša a Nikolas 
se svou taneční posádkou Jarkem, Sayem, Ště-
pánem a Danem to pořádně rozbalí a naladí tak 
diváky na Vánoce. Přijďte se vánočně naladit a od-
počinout si od předvánočního shonu na jedineč-
né vánoční představení, které je ve většině měst 
dlouho dopředu vyprodané.

TECHTLE MECHTLE: 
VÁNOČNÍ SHOW

V únoru k nám opět zavítá 
loutkoherecká skupina Lou-
dadlo s hosty Jů a Hele. 

Když zakokrhá kohout, zna-
mená to, že začíná den. Sluníč-

ko měsíčku slíbí, že když půjde spinkat, bude mu 
pak vyprávět, co se zatím odehrálo Na kouzelném 
paloučku. Těší se na vás tančící slunečnice, ka-
marádi žabáci Kvik a Kvak a neodolatelný „šou-
men“ myšák Kiko, který se rád předvede v plné 
parádě! Podíváte se také na rybičky pod hladinou, 
proletíte se s papírovými draky široko daleko a na 
palouček zavítají dokonce i již zmiňovaní kamará-
di Jů a Hele.

LOUDADLO: NA KOUZELNÉM
PALOUČKU

Na co se v příští sezóně můžete těšit mimo předplatné? 

K připomínce a oslavě mnichovohra-
dišťského LIAZu přispěla i Galerie 
Konírna ZUŠ Mnichovo Hradiště 
zajímavou výstavou. Ta představuje 
obrazy, které vytvořil Zdeněk Finke, 
jenž pracoval 40 let v LIAZu jako děl-
ník, seřizovač a technický kontrolor.

Zdeněk Finke studoval Střední 
uměleckoprůmyslovou školu v Tur-
nově, v době absolutoria se však 
nechal zlákat vidinou dobrodružství 
a životní změny a se spolužákem 
chtěl překročit hranice na Západ. Byl 
však chycen a uvězněn. Musel pak 
do dolů a sloužit na vojně u PTP. Po 
návratu domů začal pracovat právě 
v LIAZu. Přitom maloval obrazy, 
ale tento jeho zájem zůstával sou-
kromým. Vzdělával se pod vlivem 
pražského akademického malíře 
Vladimíra Hlubučka a vystavoval 
sporadicky, například v roce 1968 
s vynikajícími umělci-profesioná-
ly – Luďkem Maňáskem, Stanisla-
vem Kovářem, Vladimírem Krédlem  
a dalšími. V podstatě si přál mít sa-
mostatnou výstavu, ale nepřicházely 

mu ty správné příležitosti. K samo-
statné výstavě Zdeňka Finkeho tak 
nikdy nedošlo. Po roce 1990 bylo 
panu Finkemu přiznáno absolutori-
um SUPŠ.

Přání mít vlastní samostatnou 
výstavu se Zdeňku Finkemu splnilo 
až nyní.  Tvorbu svého dědečka nám 
nabídla jeho vnučka Gabriela Finko-
vá, absolventka výtvarného oboru 
ZUŠ Mnichovo Hradiště, a zapůjčila 
manželka pana Finkeho, Dagmar 
Finková, žijící v Bakově nad Jize-
rou. V souboru děl jsou olejomalby, 
expresivně pojaté krajiny a obrazy 
spojuje  zvláštní osobité pojetí auto-
ra. Výstava je doplněna množstvím 
fotografií ze života v LIAZu.

Přijďte se na výstavu podívat do 
galerie ZUŠ ve středu v době od 15 
do 17 hodin, v sobotu od 9 do 11 ho-
din nebo po domluvě. Výstava bude 
přístupná do 17. června. 

Eva Ševců, 
ZUŠ Mnichovo Hradiště

V Galerii Konírna má výstavu 
znovuobjevený malíř z LIAZu

Pátý Indiana Jones a nový animovaný Spider-Man 
budou největšími červnovými trháky v městském kině
Léto se blíží, přesto věříme, že kvůli 
krásnému počasí a dlouhým dnům 
nezanevřete na kino a nejeden ve-
čer strávíte v našem kinosále! Co 
nabízí náš červnový program?

Čeští tvůrci nabízejí málo novi-
nek, a my vám tak promítneme pou-
ze jednu – povídkový film O malých 
věcech. Jde o dvanáct příběhů ze 
života dvanácti rodin v jednom byto-
vém domě, které jsou zdánlivě vše-
dní, ale mají vždy překvapivý závěr.

Co se týče zahraničních premi-
ér, největší divácký zájem čekáme 
u nového animovaného Spider-Ma-
na s názvem Spider-Man: Napříč 
paralelními světy a dlouho předem 
avizovaného návratu Harrisona For-
da jakožto Indiana Jonese v pátém 
pokračování známé série. Do kin 
vstupuje film Indiana Jones a ná-
stroj osudu, ovšem až na samém 
konci června. Vracíme se v něm do 
roku 1969, kdy vrcholilo soupeření  
o první ovládnutí vesmíru mezi USA 
a tehdejším Sovětským svazem. Kdo 

máte rádi transformery, tedy roboty, 
co se skrývají mezi lidmi a mohou se 
měnit v různé objekty, přijďte na dal-
ší pokračování této akční sci-fi série 
s názvem Transformers: Probuzení 
monster. K žánru fantasy patří také 
film Saint Seiya: Rytíři zvěrokruhu 
– Počátek. Byl natočen podle japon-
ského komiksu o chlapci nadaném 
mystickými silami a poprvé vstupuje 
do kina v hrané podobě.

Wes Anderson je americký re-
žisér známý svéráznými komediemi 
spíše artového charakteru (Grand-
hotel Budapešť, Psí ostrov, Až vyjde 
měsíc). Letos přichází s další ko-
medií Asteroid City o městě, kde se 
sešly rodiny s mimořádně chytrými 
dětmi, aby porovnaly jejich schop-
nosti. Lehce nadpřirozená událost 
ale toto setkání poněkud zkompli-
kuje. Diváky určitě zaujme účast 
mnoha známých herců (Tom Hanks, 
Sarah Johansson, Margot Robbie, 
Jeff Goldblum a další), z nichž jeden 
prohlásil, že „pokud vám takový reži-
sér nabídne roli, nikdo se neptá, co 
bude hrát, a zkrátka řekne ano“.

Pro celou rodinu je určena fran-
couzská komedie Nová hračka. Muž 
ve finanční tísni přijme místo noční-
ho hlídače v luxusním obchodním 
domě. V té době bohatý vdovec sla-
ví narozeniny svého dospívajícího 
syna a dovolí mu vybrat si v odděle-
ní hraček cokoli. A chlapec si vybere 
nočního hlídače… Film je remakem 

úspěšného snímku Hračka z roku 
1976 s Pierrem Richardem v hlav-
ní roli. Rodiny s dětmi dále zveme 
na nové hrané filmové zpracování 
Andersenovy pohádky Malá moř-
ská víla. Uvidíte ji i ve 3D formátu. 
Animovaný film Mezi živly ukazuje, 
že i zdánlivě nesmiřitelné protiklady 
(voda, oheň, země, vzduch) se mo-
hou přitahovat. Milou vzpomínkou 
na loňské světové filmové festivaly 
bude snímek Aftersun, což je poho-
dový citlivý film o vztahu otce a jeho 
dospívající dcery, kteří jsou spolu na 
dovolené.

Dvě středeční dopoledne bude-
me hrát americký film Muž jménem 
Otto a českou komedii Život pro sa-
mouky.

Přejeme vám krásné léto a ne-
zapomeňte – kino je tu stále pro vás! 
Těšíme se, že se s vámi v letních 
měsících potkáme v letním kině.

Marcela Jindříšková,
Kino Mnichovo Hradiště

11. ročník Pojizerského folklorního festivalu
Jak už se stalo dobrým zvykem, za-
čátek července bude v Bakově nad 
Jizerou na Mírovém náměstí patřit 
folkloru, konkrétně 11.  ročníku Poji-
zerského folklorního festivalu. 

Termín byl stanoven na 1.  čer-
vence od 13 hodin, kdy se uskuteční 
pietní akt v  Komenského sadech 
společně s  členy Československé 
obce legionářské z Mladé Boleslavi 
a dalšími účinkujícími. Poté projde 
slavnostní průvod Žižkovou ulicí až 
na náměstí, kde bude slavnostně 
zahájen festival. 

Pozor, v  letošním roce je třeba 

vzít v úvahu, že nebude uzavřena 
krajská komunikace, která vede skr-
ze náměstí. 

A na co se můžete těšit? Již 
v pátek, v předvečer festivalu, used-
ne do křesla pro hosta herečka  
a stále usměvavá žena Sandra Po-
godová. Lístky na tuto besedu jsou 
v  předprodeji v  městské knihovně 
v Bakově nad Jizerou od 1. června. 
Jako doprovod vystoupí dudácká 
muzika ze Strakonic. 

V den festivalu se na pódiu před-
staví FS Jarošovci a DFS Jarošáček 
z Mělníka, FS Olšina z Orlové, FSS 

Olšina z Orlové, FS Lučinka z Prahy, 
Dudáci ze Strakonic a Taneční škola 
Bela Dance z Bělé pod Bezdězem. 

Jako doprovodný program jsme 
si pro návštěvníky připravili výstavu 
traktorů značky Svoboda. 

Přijďte s námi načít novou deká-
du Pojizerského folklorního festivalu 
a podpořit účinkující, kteří budou 
vážit do Bakova nad Jizerou dalekou 
cestu.

Za organizátory
Petr Hurt, ředitel festivalu



5ČERVEN 2023 KAMELOT: ZPRAVODAJ MĚSTA MNICHOVO HRADIŠTĚ

V sobotu 27. května bylo Mnichovo 
Hradiště zcela jistě městem s největ-
ší koncentrací liazů na kilometr čtve-
reční. O akci 70 let LIAZu v Mnicho-
vě Hradišti bude detailně informovat 
až letní vydání Kamelotu, přesto 
vám můžeme nabídnout rozhovor  
s jedním z vystavovatelů.

Mezi jedinečnými exponáty, 
které na akci zazářily, byl půvabně 
zrenovovaný Liaz 111.154D, speci-
ál postavený pro Rally Dakar, jehož 
posádka přivezla z Afriky v roce 
1988 historicky nejlepší umístění pro 
značku LIAZ. Během dokončovacích 
prací, těsně před barvením plachty, 
nám svůj stroj představil jeho sou-
časný majitel Ondřej Liška.

Můžete nám představit, jaký pří-
běh má váš vůz za sebou?

Jedná se vlastně o nejúspěš-
nější vůz značky LIAZ, který se 
zúčastnil Dakaru. V roce 1988 s 
ním posádka ve složení Jiří Moskal, 
František Vojtíšek a Pavel Záleský 
vybojovala mezi kamiony 2. místo.

Jak se to auto dostalo k vám?
Náhodou. Bláznem do liazek 

jsem byl odmala a dlouho jsem na 
nějakou pomýšlel. Před časem jsem 
telefonoval s kamarádem, který je 
na tom podobně, a říkal mu, že by 
se mi líbilo získat nějaký dakar. Ka-

marád zmínil, že o jednom ví. Získal 
jsem kontakt na tehdejšího majitele, 
během týdne jsme se dohodli a auto 
převezli na dílnu do Veselé.

Jak dlouho jste se renovaci věno-
vali?

Letos v únoru nebo v březnu to 
byl rok od chvíle, kdy jsme začali. 
Od září se práci věnujeme intenziv-
ně každý den včetně sobot a nedělí. 

Bylo nějaké datum, ke kterému 
jste chtěli mít původně hotovo? 
Předpokládám ale, že nakonec byl 
termín jasný...

Přesně tak. Patrikovi Militkému, 
pořadateli mnichovohradišťského 
srazu majitelů vozů Škoda a LIAZ, 
jsme už před časem slíbili, že to 
stihneme a auto na akci 70 let LIAZu  
v Mnichově Hradišti vystavíme.

Zaznamenal jsem, že z  kraje květ-
na jste čekali na barvení plachty.

Ano, barvení plachty, to byla asi 
poslední velká věc. Shodou okolnos-
tí nám plachtu barvil ten samý pán, 
který ji dělal na tom samém autě 
před 35 lety. Díky panu Joklíkovi, 
účastníkovi Dakaru, a jeho synovi, 
kteří nám s renovací moc pomohli, 
za což bych jim chtěl poděkovat, 
se nám podařilo získat pána, který 
v LIAZu barvil plachty vlastně všem 

dakarkám. Do renovačních prací se 
zapojilo víc lidí, kteří ta auta před lety 
stavěli. Byl tu také pan Moskal a asi 
pět dalších závodníků.

Právě na reakci pana Moskala 
jsem se chtěl zeptat. Co říkal, 
když viděl, jak se jeho někdejšímu 
stroji, se kterým měl vítězství na 
Dakaru na dosah, vrací krása?

Myslím, že byl trochu naměkko. 

Každopádně výsledek chválil, což 
nám udělalo radost.

Jaké poslední úpravy jste realizo-
vali těsně před akcí?

Zbývala nám už jen nějaká 
elektrika, řízení... Drobnosti – vy-
táhnout auto ven, zkontrolovat, aby 
někde neteklo, nehořelo... Kosmetic-
ké úpravy. To nejhorší už máme za 
sebou.

Posledního půl roku jsme na dílně málem spali, teď se budeme 
věnovat rodinám, říká Ondřej Liška o renovaci dakarského speciálu

INZERCE INZERCE

Narazili jste vyloženě na nějaký 
zádrhel, přes který jste se nemoh-
li dostat?

Auto jsme nemuseli rozebírat 
úplně do šroubku. Sundali jsme kabi-
nu, ale motor, převodovka i nápravy 
zůstaly kompletní. S elektrikou nebo 
vzduchařinou jsme se museli trochu 
popasovat, ale chlapi, kteří na autě 
pracovali, jsou staří liazáci, takže si  
s tím samozřejmě dovedli poradit.  

I jim bych rád poděkoval, protože 
se téhle práci věnují ze srdce a bez 
finančních nároků. K té vaší otázce 
mě ale napadá jedna zajímavost 
– třeba plechové blatníky na zad-
ní kola jsme sháněli snad tři čtvrtě 
roku. Nakonec jsme je získali někde 
na Moravě díky Patrikovi Militkému a 
ještě si mohli vybírat. Pravdou ale je, 
že zatímco dříve se díly na liazy vá-
lely všude, dnes už je problém je do-
hledat. Ty zásoby dílů už jsou pryč.

Počítáte, že se teď budete účastnit 
veteránských srazů? Nebo máte  
s takhle krásně opraveným vozem 
jiné plány?

Každopádně jsem si splnil sen, 
který jsem si dal ke čtyřicetinám. 
Zvažujeme nějaké další srazy, vý-
stavy, ale uvidíme. Zazněly i dotazy, 
jestli nepomýšlíme na Dakar, kde 
se jezdí také kategorie Classic, ale 
to určitě ne. Teď se musíme všichni 
zase věnovat rodinám, protože po-
sledního půl roku jsme na dílně má-
lem spali. Poslední poděkování, kte-
ré bych nerad opomněl, patří mým 
rodičům. Jednak nám tady, v areálu 
firmy Tryslak ve Veselé, poskytli díl-
nu, jednak jsem v jejich firmě nechal 
pískovat a lakovat veškeré díly. Ušet-
řili jsme tak spoustu peněz.    

Martin Weiss

Mnichovohradišťská jarní písnička je za námi
V sobotu 13. května se uskutečnil 
třetí a zároveň také poslední kon-
cert 13. ročníku festivalu sborového 
zpěvu Mnichovohradišťská jarní pís-
nička.

V kapli sv. Anny v sousedství 
mnichovohradišťského zámku se 
tentokrát sešly smíšené pěvecké 
sbory dospělých. Jako první zazpí-
valo domácí Continuo, pěvecký sbor 
složený z bývalých zpěváků dětské-
ho pěveckého sboru Zvonky. Jako 
hosté pak vystoupily pěvecké sbory 
Canzonetta z Osečné a Fojtův ko-
morní sbor z Roudnice nad Labem. 
Zajímavostí je, že všechny tři výše 
jmenované sbory založily manželské 
dvojice, které se v době studií potka-
ly v pěveckém sboru na Pedagogic-
ké fakultě UJEP v Ústí nad Labem. 
Jako poslední vystoupil pěvecký 
sbor Evergreen z České Lípy. 

Na úplný závěr zazněly dvě 
společné písně. Pasu, pasu písnič-

ky, která se prolínala celým festiva-
lem a česká lidová Jede sedlák do 
mlejna v úpravě Jaroslava Krčka  
a Zdeňka Lukáše.

Společné posezení všech zpě-
váků s hudbou a pohoštěním pak 
bylo úplně posledním bodem festi-
valu.

Třináctý ročník festivalu skončil 
a už se pomalu rýsuje ročník čtrnác-
tý.

Alena Hejlová,
Pěvecký sbor Zvonky

P.S. Naše sbory se s vámi v tomto 
školním roce však ještě neloučí. 
Zvonky vás zvou na koncert do kos-
tela sv. Bonaventury v Mladé Bole-
slavi ve čtvrtek 1. června a všechny 
sbory pak na Výroční sborový kon-
cert v pátek 23. června v 18 hodin 
na sále ZŠ Studentská Mnichovo 
Hradiště.
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Projekt MAP III Mnichovohradišťsko se loučí
Dlouhých sedm let již oživuje místní 
akční plán pro Mnichovohradišťsko 
zdejší pedagogickou a výchovnou 
scénu. Za tu dobu se stal jeho re-
alizační tým respektovaným part-
nerem ve výchovně-vzdělávací ob-
lasti, na kterého se obracejí ředitelé  
a pedagogové, případně zřizovatelé 
či neformální vzdělavatelé nebo ro-
dičovská veřejnost. Proběhly desítky 
vzdělávacích a velmi inspirativních 
akcí a setkání, jichž se zúčastnily 
stovky zájemců a které vedli kvalit-
ní lektoři. Připravili jsme prostor pro 
sdílení dobré praxe zejména učitelů, 
vyjeli jsme společně na mnohá za-

jímavá místa a zúčastnili jsme se 
řady konferencí: vše s cílem obohatit 
svou práci. 

Existence projektu MAP není 
samoúčelná, slouží k nastavení  
a rozvoji dlouhodobých procesů spo-
lupráce aktérů v oblasti vzdělávání 
(učitelů, ředitelů, zřizovatelů, nefor-
málních vzdělavatelů, rodičů…) na 
místní úrovni. Plánování je nikdy ne-
končící proces, ve kterém je nutné 
sledovat průběh realizace, vyhod-
nocovat dosahování cílů a přijímat 
nová opatření a plány, které pove-
dou k nápravě či dalšímu zlepšení  
a rozvoji. Nám se to zatím daří, a to 

vše za velké podpory města Mnicho-
vo Hradiště, které se stalo realizáto-
rem projektů MAP II a současného 
MAP III a zavázalo se převzít záštitu 
i nad budoucím projektem MAP IV.  

Projekt MAP III Mnichovohra-
dišťsko měl svou náplní omezené 
pole působnosti: trval 12 měsíců,  
i nadále však přinášel aktivním osob-
nostem z řad pedagogů či veřejnosti 
možnost vzájemně se setkávat  
a diskutovat o aktuálních tématech, 

do setkání pracovních skupin zapo-
joval zajímavé odborníky a i dalšími 
svými aktivitami přispíval k rozvoji 
vzdělávání v rámci mnichovohra-
dišťského regionu. Věříme, že ne-
jinak tomu bude i v navazujícím, již 
čtvrtém projektu, s nímž snad bude 
možné se potkávat od následujícího 
školního roku. 

Markéta Tomášová,
MAP III Mnichovohradišťsko

Žáci SOU Hubálov v Lidicích

10. červen 1942, den, kdy byla  
v odvetě za atentát na zastupujícího 
říšského protektora Reinharda Hey-
dricha nacisty vypálena obec Lidice. 
Součástí této zrůdné pomsty bylo 
povraždění několika desítek nevin-
ných lidických obyvatel. Tyto tragické 
okamžiky naší minulosti je nutno si 
stále připomínat... 

Proto jsme se ve čtvrtek 27. 
dubna se skupinou žáků SOU Hu-

bálov vydali právě sem – do muzea  
a na pietní území v Lidicích. Emoce, 
které naši žáci na tomto místě proži-
li, byly velmi silné. Muzeum i místo, 
kde dříve stála obec, má nezaměni-
telnou atmosféru a rozhodně stojí za 
návštěvu a zamyšlení.

Radka Pitrmocová, 
SOU Hubálov 

Jaká byla férová snídaně 
před gymnáziem?

Sobotní ráno 13. května 2023 avi-
zovalo už od brzkých hodin pěkné 
počasí, leč v průběhu dopoledne 
se zpočátku vlídně se „usmívající“ 
slunce schovalo za mraky a přidal 
se i studenější vítr. Nicméně ani to 
neodradilo 44 zájemců o férovou 
snídani, která se uskutečnila před 
Gymnáziem Mnichovo Hradiště  
a kde na příchozí čekaly stoly plné 
dobrot – pomazánek z lokálních su-
rovin, vynikajících buchet (bublanin, 
perníků, koláčků, bábovek…), pala-
činek, semínkových krekrů, oříšků, 
křížal, fairtradové čokolády a baná-
nů či kávy nebo bylinkového čaje. 

Nálada byla pohodová, na pik-
nikových dekách se potkali studenti 
gymnázia současní i bývalí, pedago-
gové se svými rodinami, náhodní ko-
lemjdoucí či celá skautská výprava 
z Hodkovic nad Mohelkou, která se 
přijela na férovou snídani inspirovat 
a jež příští rok nejspíš tuto oslavu 
Světového dne pro fair trade uspořá-
dá ve svém městě. Prostor před ško-
lou je pro uspořádání podobné akce 
ideální – dostatek zelené plochy pro 
rozložení dek, lavičky na posezení, 
možnost využít zázemí gymnázia… 
A nenudily se ani přítomné děti, kte-
ré vyzdobily prostor před budovou 
svými malůvkami křídami na chod-
ník, zaskákaly si panáka, zahrály 
badminton či rozličné společenské 

hry, jež byly na místě k dispozici. 
Komunitní piknik (férová snída-

ně) na podporu pěstitelů kávy, ka-
kaa nebo banánů v zemích Latinské 
Ameriky, Asie a Afriky se v sobotu 
uskutečnil na 159 místech v České 
republice a celkem se ho zúčastni-
lo na 6600 lidí. Jsme rádi, že jsme 
se mohli zapojit a vyjádřit tak zájem  
o osudy těch, kdo pěstují některé  
z potravin, jež končí na našem talíři. 
Díky nákupu produktů s certifikací 
Fairtrade můžeme my všichni při-
spět pěstitelům k tomu, aby pra-
covali v důstojných a bezpečných 
podmínkách – mohli přecházet na 
ekologická hnojiva, chránit lesy, vyu-
žívat nová technická vybavení nebo 
zlepšovat kvalitu svého bydlení. 
Certifikace navíc zakazuje dětskou 
práci, nabízí vyšší výkupní ceny, děti 
pěstitelů díky tomu mohou chodit do 
školy a vzdělávat se. Zapojení přiná-
ší pěstitelům i přístup ke školením, 
zvyšování efektivity pěstování a še-
trnější přístup k životnímu prostředí. 

Společnou snídani jsme si užili 
a navíc jsme podpořili skvělou myš-
lenku, jež má pozitivní dopad nejen 
na výše uvedené pěstitele, ale i na 
to, abychom si připomněli nutnost 
šetrného a udržitelného zeměděl-
ství. 

Markéta Tomášová,
Gymnázium Mnichovo Hradiště

Erasmus+  Mnichovo Hradiště/Nantes

Den Země, slet čarodějnic a svátek maminek
V mateřské škole jsme si na konci 
dubna připomněli, jak je důležité sta-
rat se o naši planetu. Paní učitelky 
nachystaly dopoledne plné aktivit 
zaměřené na oslavu Dne Země. 
Děti se seznámily s významem tří-
dění odpadu pro lidstvo a zvířata a 
na konci stezky lepily listy a květy na 
papírový strom s přáním pro Zemi. 

Než začal měsíc plný lásky, 
čekalo na děti přímo strašidelné 
dopoledne. Všichni se převlékli do 
krásných čarodějnických kostýmů  
a na školní zahradě paní učitelky na-

chystaly několik stanovišť s úkoly pro 
malé kouzelníky. Vařily se lektvary z 
octa a jedlé sody, hledali se pavouci, 
prolézalo se pavučinou a samozřej-
mě nechybělo ani létání na koštěti. 

Po prvním svátečním dni do 
školky zavítala kouzelnice Adonis, 
která předvedla spousty zajímavých 
čísel, a děti měly možnost se do 
některých kouzel zapojit. Na závěr 
jsme si pohladili malého králíčka. 

Další kulturní zážitek čekal na 
děti po druhém svátečním dni, a to 
v podání základní umělecké školy. 

Školní děti svým mladším kamará-
dům předvedly nádherný muzikál  
O včelích medvídcích. Školkové 
děti se seznámily s různými druhy 
hudebních nástrojů a krásnými kos-
týmy a kulisami. Ve dnech 3. a 4. 
května proběhl zápis pro nové děti 
do mateřské školy. 

Třídy Včelička a Hruštička do-
přály maminkám k jejich svátku re-
laxační odpoledne. O maminky bylo 
pečováno po všech stránkách. Do-
stalo se jim kulturního zážitku v po-
době básniček a písniček a pak se 

jich ujaly jejich dětičky a poskytly jim 
veškerou péči. V různých koutcích 
děti maminkám masírovaly záda, po-
skytovaly pedikérské a manikérské 
služby, kadeřnictví, kosmetiku a ne-
chybělo také občerstvení s čerstvou 
kávou a něčím na zub. Dne 17. květ-
na proběhl cvičný požární poplach  
s následnou ukázkou práce hasičů 
a hasičského vozu. Teď už na nás 
čekají rozmanité školní výlety.

Michaela Novotná,
Mateřská škola Mírová 

Od 6. do 13. května  strávilo 12 
studentů Lycée Talensac v Nantes 
(Francie) s dvěma profesorkami tý-
den v České republice, a to díky vý-
měnnému pobytu v rámci evropské-
ho programu Erasmus+. Všichni byli 
po jednom ubytovaní v rodinách  stu-
dentů gymnázia. Náplň projektu byla 
opravdu pestrá, hlavním tématem 
však byly dvě významné osobnosti  
z historie (spisovatel Franz Kafka  
a císař a král Karel IV.).

V neděli po programu v rodi-
nách se konalo grilování a seznamo-
vání na hřišti školy. Další den jsme 
se prošli po Českém ráji. Navštívili 
jsme hrad Valdštejn a zámek Hrubá 
Skála. Francouzi byli unešení z naší 
členité krajiny a rozkvetlé přírody. 
V úterý jsme se podívali přímo na 
výrobu aut značky Škoda v Mladé 
Boleslavi, kde jsme si prošli i mu-
zeum. Po obědě ve školní jídelně 
byli studenti z Francie přivítáni nej-
prve na sále školy paní ředitelkou  
a poté starostou na radnici města. Ve 
středu byl výlet za první osobností – 

Karlem IV. – do Prahy. Trasa vedla 
nejznámějšími místy – po Karlově 
mostě, Pražském hradě, Staroměst-
ském nebo Václavském náměstí. 
Francouzi se naučili pár českých slo-
víček a také mohli ochutnat trdelník, 
který jim mimochodem moc chutnal. 
Ve čtvrtek všichni společně navštívili 
hodiny vyučování. Dokonce tu byla 
i skvělá možnost být na hodině vy-
učujících přímo z Francie, a tak si 
promluvit přímo s rodilým mluvčím. 

Konala se odpolední procházka le-
soparkem kolem Jizery a zámeckým 
parkem v Mnichově Hradišti. Poté 
jsme vyrazili do Mladé Boleslavi na 
bowling. V pátek byla druhá návště-
va Prahy a tématem byl pražský ně-
mecky píšící spisovatel Franz Kafka. 
Viděli jsme rodný dům spisovatele  
i otočnou hlavu Franze Kafky. Po ná-
vratu z hlavního města jsme se spo-
lečně na sále školy rozloučili malou 
rozlučkou, na které jsme dostali plá-

těné tašky jako vzpomínku na naše 
společné zážitky.

Celý týden nám počasí přálo, 
tudíž se výlety i exkurze vydařily. 
Mimo vzpomínek i zážitků jsme si 
našli nové kamarády. Těšíme se do 
Nantes, kam jedeme v projektovém 
týdnu koncem června!

Anna Koreňová, Lea Pavlatová, 
studentky 2. A, Gymnázium 

Mnichovo Hradiště 

Ke konci školního roku pořádá  hudební obor ZUŠ Mnichovo Hradiště množ-
ství veřejných akcí. V rámci celorepublikového festivalu ZUŠ Open jsme 24. 
května pozvali do stodoly na faře v Mnichově Hradišti na Rodinný koncert, 
kde vystoupily děti s rodiči nebo různá příbuzenská uskupení. 
     V pátek 2. června  se naše škola zapojí do Noci kostelů. Přijďte si prohléd-
nout  kostel sv. Jakuba v Mnichově Hradišti a poslechnout  od 16:30 hodin 
mladší žáky a od 19 hodin starší žáky a studenty.
     V Zrcadlovém sále školy bude mít  v průběhu června většina pedagogů  
se svými žáky třídní koncerty a besídky. Bližší informace k pořádaným akcím 
najdete na webové a facebookové stránce ZUŠ. (iv)    

Závěr školního roku ve znamení hudby
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Na „Veselé“ zvítězil Vít Matějčík v silné 
konkurenci bezmála osmi desítek rybářů
Tradičního závodu na štěrkopískovi-
šti Veselá se zúčastnili nejen místní 
borci, ale i řada přespolních rybářů. 
Na prezenční listinu se jich nechalo 
zapsat celkem 77.  Za poslední roky 
se jedná o nejvyšší počet, takže ze 
strany pořadatelů panovala na úvod 
velká spokojenost.

V šest hodin ráno rozčeřili, za-
tím klidnou hladinu pískovny, nástra-
hy závodníků. K tomu se po chvilce 
přidala i přeháňka, kterou trefili me-
teorologové na minutu přesně. Do 
hodiny bylo po dešti a krásně se 
vyčasilo. Na konci prvního kola měla 
zápis o úlovku více než polovina ry-
bářů. Nejčastěji vážili rozhodčí cejny, 
plotice, okouny a kapry. Ojediněle i 
amury, líny nebo dokonce úhoře. Po 
hodinové přestávce, kterou všichni 
využili k občerstvení, začalo druhé 
kolo. Ryby opět celkem slušně braly 
a karty závodníků se plnily zápisy 

od rozhodčích. Na konci druhého 
kola zaznamenalo nějaký ten úlovek 
hned na 60 závodníků! Určitě k tomu 
přispělo i počasí. Přesně takové 

jsme na tento den objednali.
Ze všech zúčastněných byl na 

koncil nejšťastnější Vít Matějčík, kte-
rý ovládl letošní ročník. Na druhém 

místě skončil Josef Novák a třetí 
Jiří Stehlík. Nejúspěšnější rybáři 
převzali hodnotné ceny a další pak 
krásné ceny v podobě rybářského 
vybavení. Každý, kdo v závodě za-
znamenal úlovek, tak skončil v „ce-
nách“. Vyhlášeno bylo celkem 59 
závodníků. Součet kilogramů všech 
ulovených ryb se zastavil na čísle 
191.

Na závěr si dovolíme poděko-
vat partnerům závodu, kterými letos 
byly: Rybářské potřeby Na Háku, 
město Mnichovo Hradiště a COOP 
Mnichovo Hradiště. Mediálními part-
nery bylo Signál rádio a Boleslavský 
deník. Děkujeme a těšíme se za rok. 
Více o naší činnosti se dozvíte na 
www.rybarimh.cz. Petrův Zdar! 

Josef Ďurček,
ČRS, MO Mnichovo Hradiště

 

Hasiči SDH Sychrov 
se připravují na sezónu

V sobotu 1. dubna se na hasičském 
hřišti na Sychrově sešli hasiči míst-
ního sboru, aby připravili hřiště na 
novou sezónu. Muži, stejně jako ka-
ždý rok, obstarali vertikulaci a hno-
jení travnaté plochy a ženy se pus-
tily do úklidu větviček a listí z místní 
lípy. V průběhu práce další členové 
sboru vyráběli zábradlí na centrální 
schodiště a natírali stožáry. Na svá 
místa byly připraveny terče, káď na 
vodu a základna, aby sportovní týmy 
měly možnost v dalších týdnech řád-
ně trénovat na letošní seriál Jizerské 
ligy. V rámci přípravy techniky na 
novou sezónu bylo nutné také pře-
zutí pneumatik ze zimních na letní, 
výměna oleje v mašině a seřízení 
ventilů.

I když počasí bylo opravdu aprí-
lové, nakonec jsme stihli vše, co bylo 
v plánu, a v neděli 16. dubna obě 
naše družstva mohla začít trénovat. 

Po prvních výbězích jsme zjistili, že 
jsme nejspíše přes zimní pauzu nic 
nezapomněli, nicméně uvidíme, jak 
se nám bude dařit na blížících se 
soutěžích. Naostro sezónu zahájí-
me v polovině května. Budeme rádi, 
pokud nám budete opět držet palce. 

A pokud byste měli čas a chuť, 
srdečně vás zveme na hasičskou 
soutěž, která se koná na našem do-
mácím hřišti na Sychrově, a to 10. 
června 2023. Družstva mužů se na 
startovní čáru postaví v 10 hodin, 
následovat budou družstva žen  
a předpokládaný konec soutěžní-
ho klání bude okolo 14. hodiny. Ve 
stáncích na vás budou čekat známé 
tváře a nabídneme pivo, limonádu či 
něco dobrého na zub. 

Štěpánka Volfová,
SDH Sychrov

Hradišťská jarní soutěž leteckých modelářů
V sobotu 13. května pořádal Mo-
delklub Mnichovo  Hradiště třetí 
ročník soutěže leteckých modelářů 
v kategorii RCAS – IMAC – BASIC, 
tentokrát rozšířenou o kategorii 
RCAS – IMAC – SPORTSMAN,  kte-
rá je podstatně náročnější – modely 
jsou řízené radiem. 

Soutěž opět probíhala na mo-
delářském letišti v Horní Bukovině, 
a to s podporou města Mnichovo 
Hradiště. Téměř bezvětří a polojas-
ná obloha vytvořily pro tuto soutěž 
velmi vhodné podmínky. Po předle-
tové přípravě byla soutěž zahájena 
ve stanoveném čase. Nejmladšímu 
účastníkovi bylo osm let a v kategorii 
BASIC obsadil mezi dospěláky krás-
né 3. místo. Překvapil tak všechny 
přítomné. Otec tohoto úspěšného 
účastníka létal v kategorii SPORTS-
MAN a nutno říci, geny se nezapřou. 
Nejvzdálenější účastníci byli z Brna 
a Sokolova. 

Většina účastníků na letišti kem-
povala již od pátku a pilně trénovala. 
Sestavu předepsaných akrobatic-

kých prvků piloti znají a mohou ji 
tak zkoušet znovu a znovu. Sestava 
se létá tříkolově a výsledné pořadí 
je dané součtem bodů udělených 
za přesnost provedení jednotlivých 
prvků trojicí rozhodčích. Ti jsou přís-
ní a nepromíjejí žádné pochybení.  
V kategorii Sportman, v druhém 
kole, dostali piloti tajnou sestavu,  
kterou museli zaletět pouze po teo-
retické přípravě, což je bez zkušeb-
ního letu hodně náročné. 

Celou organizaci zajišťoval 
domácí klub ke spokojenosti jak 
rozhodčích, tak soutěžících. S vý-
kony našich pilotů jsme spokojeni.  

Stejně jako v jiných sportech chce 
i kvalitní pilotáž hodně tréninku a 
žádá si účasti na soutěžích, kde pi-
lot postupně získává jistotu a může 

rovněž porovnávat svou výkonnost.       
                                                                                           

Arnošt  Vajzr,
Modelklub Mnichovo  Hradiště

České Budějovice a rozhledna 
Kleť jako cíle seniorského výletu
Mladoboleslavský spolek Senioři 
nejen sobě zve zájemce z Mnicho-
vohradišťska na červnový výlet, na 
který vypravuje autobus s možností 
nástupu v Mnichově Hradišti, Veselé 
a Bakově nad Jizerou. V úterý 13. 
června senioři vyrazí na rozhlednu 
Kleť a do Českých Budějovic.

Autobus vyráží v 5:45 od 
zdravotního střediska v Mnichově 
Hradišti, v 6:15 od mladoboleslav-
ského Domu kultury. Na 10. hodinu 
je objednaná lanovka na Kleť, kde 
bude možné navštívit rozhlednu  
a restauraci. Po Českých Budějo-
vicích se účastníci výletu podívají  

s průvodcem – hodinová prohlídka 
začne ve 14 hodin. Po ní bude ná-
sledovat prohlídka radnice a výstup 
na vyhlídkovou věž. Na cestu k do-
movu autobus vyrazí v 17:15 hodin.

Cena dopravy činí 670 Kč. 
Přihlásit se lze na e-mailu info@
seniorinejensobe.cz, případně na 
sekretariátu společnosti Malyra (Na 
Návsi 229, Veselá) nebo na praco-
višti fyzioterapie Malyry (Víta Ne-
jedlého 596, Mnichovo Hradiště). 
Podrobnosti na www.seniorinejen-
sobe.cz nebo na telefonu 733 505 
832. (wes)Čarodějnice v Domově Modrý kámen 

Pálení čarodějnic či filipojakubská 
noc je lidový zvyk spojený s pálením 
ohňů a vírou v čarodějnice. Odehrá-
vá se v noci z 30. dubna na 1. květ-
na a každoročně tuto tradici udržuje 
i Domov Modrý kámen. 

My jsme tuto akci přesunuli do 
odpoledních hodin a myslím, že 
jsme si ji i přesto užili úplně stej-
ně. Domovem zněla hudba, klienti  
i pečovatelky byli převlečeni do čaro-
dějných masek a všichni si společně 
tančili. Pod pergolou v parku se na 
grilu opékaly špekáčky a k nim se 
poté podával i lahodný zlatavý mok, 
který nám daroval Pivovar Svijany. 
Touto cestou jim velmi děkujeme.

Renata Poláková, 
Domov Modrý kámen
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TAXI
Mnichovo 
Hradiště

Tel.: 

605 445 338

INZERCE

Šest jedniček: 1. místo, 111 
gólů a 11 inkasovaných 
Už za pár týdnů čeká na školáky 
vysvědčení. Pro některé z nich i to 
se samými jedničkami. Kluci, kteří 
hrají za Mnichovo Hradiště fotbal  
1. A třídy Středočeského kraje star-
šího dorostu, své vysvědčení se sa-
mými jedničkami dostali už o měsíc 
dříve. Při pohledu na tabulku výsled-
ků před zápasem s nejsilnějším kon-
kurentem ze Zelenče se nám naskytl 

Už za pár týdnů čeká na školáky 
vysvědčení. Pro některé z nich i to 
se samými jedničkami. Kluci, kteří 
hrají za Mnichovo Hradiště fotbal  
1. A třídy Středočeského kraje star-
šího dorostu, své vysvědčení se sa-
mými jedničkami dostali už o měsíc 
dříve. Při pohledu na tabulku výsled-
ků před zápasem s nejsilnějším kon-
kurentem ze Zelenče se nám naskytl 

kuriózní pohled. Mnichovo Hradiště 
na 1. místě, počet vstřelených gólů 
111, počet obdržených gólů 11. Šest 
jedniček v jednom řádku! 

Díky všem hráčům, trenérům  
i celému klubu. Držíme klukům pal-
ce, ať si vedení udrží až do posled-
ního zápasu.

Petr Novák,
fanoušek MSK

kuriózní pohled. Mnichovo Hradiště 
na 1. místě, počet vstřelených gólů 
111, počet obdržených gólů 11. Šest 
jedniček v jednom řádku! 

Díky všem hráčům, trenérům  
i celému klubu. Držíme klukům pal-
ce, ať si vedení udrží až do posled-
ního zápasu.

Petr Novák,
fanoušek MSK

Účastníci branného závodu 
také zachraňovali krávu
V sobotu 13. května se uskutečnil 2. 
ročník Branného závodu dvoučlen-
ných hlídek, který pořádá Sbor dob-
rovolných hasičů Mnichovo Hradiš-
tě. Na závodníky v kategorii hasiči  
a veřejnost čekalo deset stanovišť  
s úkoly na trase dlouhé 2300 metrů. 
Start i cíl byl na Atletickém stadionu 
Josefa Hrona. 

V rámci letošního ročníku od-
startovalo 23 hlídek. Závodníci pl-
nili tyto disciplíny: sestřik plechovek 
ruční stříkačkou, rozbalení a sbalení 

hadic, hod granátem na cíl, sestup 
svahem, uzlování, střelba ze vzdu-
chovky, přechod po lanech, zatlou-
kání hřebíků, hasičské značky a na 
závěr transport zraněné krávy na 
nosítkách. Děkujeme všem dobro-
volníkům za pomoc a těšíme se na 
další ročník s ještě hojnější účastí 
jak hlídek z okolních sborů dobro-
volných hasičů, tak i z řad veřejnosti.

Za SDH Mnichovo Hradiště
kolektiv autorů JaZ

V sobotu 15. dubna nastoupili mlad-
ší žáci Sokola Mnichovo Hradiště 
v kvalifikační skupině A v Hradci 
Králové do bojů v rámci Mistrovství 
ČR ve volejbale. Tým se sice hlav-
ně sehrával s hostujícími hráči, ale 
i tak dokázal zvládnout všechny své 
zápasy a porazil postupně VK Lvi 
Praha 2:1, SK Prosek 2:0, SKV Kolín 
2:1, Slávii Hradec Králové 2:0 a Aero 
Odolena Voda 2:0.

Díky těmto výsledkům postou-
pili naši hráči do finálového turnaje, 
který se konal v Hradci Králové ve 
dnech 28. až 30. dubna. Byli jsme 
znovu nasazeni do A skupiny, a tak 
jsme se v pátek utkali se Spartakem 
Velké Meziříčí a zdolali ho 2:0 stejně 
jako následně Blue Volley Ostrava. 
V sobotu ráno si naši mladší žáci 
poradili s Orionem Praha 2:0, ale 
v poledním utkání proti Jihostroji 

České Budějovice v prvním setu ne-
proměnili tři setboly a podlehli 28:30, 
ve druhé sadě jsme tahali za kratší 
konec a výsledkem byla porážka 
0:2, která nám přisoudila na sobotu 
těžké soupeře. Navíc jsme věděli, 
že již nesmíme zaváhat, pokud se 
chceme pokusit o obhajobu loň-
ských medailí. Proti VK Znojmo jsme 
ještě roli favoritů zvládli a vyhráli 2:0, 

Mladší žáci Sokola Mnichovo Hradiště šestí 
na Mistrovství ČR ve volejbalu

ale nejtěžší zkouška přišla ve večer-
ním utkání proti vítězi B skupiny VS 
Ostrava. V první sadě jsme nebyli 
dostatečně přesní a podlehli 20:25, 
ve druhém dějství jsme naopak do-
minovali 25:11. O osudu utkání se 
rozhodovalo ve zkrácené hře, ale 
tie-break jsme katastrofálně začali 
a stejně katastrofálně odehráli celý. 
Nedařilo se vůbec nic a soupeř nás 

deklasoval 15:2! V neděli jsme tak již 
hráli jen o umístění.

V neděli jsme odehráli dob-
rý vítězný zápas proti Tesle Brno  
a následně i proti SK Prosek a oba 
soupeře jsme porazili 2:0. Ovšem  
v utkání o páté místo jsme nezvládli 
obě koncovky a podlehli 0:2 (-24,-
23) i přesto, že oba sety jsme měli 
dobře rozehrané.

Přeci jen jsme neměli tým až 
natolik sehraný a zkušený na svých 
postech, že se nám loňské medaile 
obhájit nepodařilo. Ale i přesto si 
naši hráči turnaj užili a tým podal ve 
většině zápasů dobré výkony. Nyní 
se budou hráči muset připravit na 
přechod do vyšší věkové kategorie 
starších žáků.

Jiří Skřivan,
TJ Sokol Mnichovo Hradiště

Klub českých turistů plánuje na červen opět noční 
dálkový pochod, tajný výlet a také seniorské výlety
Mnichovohradišťský Klub českých 
turistů pro své stálé členy i příznivce 
turistiky opět připravil pestrou nabíd-
ku výletů: zdatní turisté se mohou 
těšit již na začátku června na noční 
dálkový (60 km) pochod z Mělníka 
přes Kokořínsko a Ralsko do Mni-
chova Hradiště. Senioři se podívají 
do Mělníka na soutok Labe s Vltavou 
a nepřijdou ani o tradiční červnový 
tajný výlet.

Ale i děti si přijdou na své. Chys-
táme pro ně dětský čundr s přespá-
ním pod širákem, a to v Trávníčku, 
kde zvládneme alespoň částečnou 
účast na pouti Od Jána k Jánu.  
A samozřejmě nebudou chybět ani 
tzv. rychlovýlety seniorů: tady jen 
upozorníme, že je třeba sledovat 
naše webové stránky www.kct-mh.
cz nebo naše facebookové stránky.

Nezapomeňte, že ještě stále 
máte možnost doplnit své kilometry 
v rámci akce „100 jarních kilometrů“, 
která bude ukončena 20. června: 
poté bude následovat vyhodnocení 
a setkání turistů na pláži u Jizery.

Již nyní můžeme zhodnotit 

období od ledna do května, kdy se 
nám i přes výkyvy počasí podařilo 
zrealizovat 19 výletů, kterých se zú-
častnilo 360 turistů včetně dětí. Jed-
ním z těch nedávných byl například 
tradiční víkend na počátku května, 
který byl letos nově putovní: rozhodli 
jsme se pro přechod Krkonoš, jež 
jsme pokořili cestou z Harrachova 
přes Mumlavský vodopád, Voseckou 

boudu s prvním cílem na vrchu Szre-
nica. Po noci v polské chatě jsme 
se vydali po hřebenech východním 
směrem: nutno podotknout, že dru-
há etapa byla zahalená do mlhy po 
celý den – navíc se nám o její „zpes-
tření“ postarala jedna z účastnic, 
která si vinou zasněžené a kluzké 
cesty natrhla vaz v koleni, a přivolala 
si proto horskou službu. Druhým cí-

lem byla opět polská chata, jen pár 
set metrů od Špindlerovky. Pondělní 
slunečný den nás naplnil optimis-
mem před nejnáročnějším úsekem, 
který zahrnoval strmý výstup na 
Sněžku. Odměnou nám byly nád-
herné výhledy na polskou i českou 
část Krkonoš, někteří měli to štěstí, 
že zahlédli i pád laviny do Obřího 
dolu. Odpolední spoj z Pece pod 
Sněžkou jsme všichni zdárně stihli 
a i s lehce adrenalinovým přestu-
pem z autobusu na vlak v Trutnově 
jsme docestovali večer do Mnichova 
Hradiště. Pro mnohé z účastníků byl 
přechod Krkonoš výzvou: ale pokoři-
li jsme ji a v mnoha případech jsme  
i posunuli hranice našich turistických 
schopností. 

Těší nás, že se do turistiky za-
pojilo i mnoho nečlenů KČT, kteří 
možná i uvažují o tom, že vstoupí do 
našich řad. Všem příznivcům turisti-
ky přejeme krásné červnové dny!

Helena Pöllová, 
Klub českých turistů, 

odbor Mnichovo Hradiště

INZERCE
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KALENDÁR AKCÍˇ

10. ČERVNA, 20:00
TRANSFORMERS: PROBUZENÍ MONSTER

7. ČERVNA, 19:00
STRÁŽCI GALAXIE 3
8. ČERVNA, 19:00
AFTERSUN
9. ČERVNA, 20:00
ŽIVOT PRO SAMOUKY

11. ČERVNA, 15:00
SUPER MARIO BROS. VE FILMU
14. ČERVNA, 19:00
RYCHLE A ZBĚSILE 10
15. ČERVNA, 19:00
O MALÝCH VĚCECH

18. ČERVNA, 15:00
SPIDER-MAN: NAPŘÍČ PARALELNÍMI SVĚTY
21. ČERVNA, 10:00, DOPOLEDNÍ PROMÍTÁNÍ
ŽIVOT PRO SAMOUKY

25. ČERVNA, 15:00
MEZI ŽIVLY

21. ČERVNA, 19:00
ALIBI NA KLÍČ: DEN D
22. ČERVNA, 19:00
TRANSFORMERS: PROBUZENÍ MONSTER 3D
23. ČERVNA, 20:00
ASTEROID CITY
24. ČERVNA, 20:00
NOVÁ HRAČKA

28. ČERVNA, 19:00
ASTEROID CITY

16. ČERVNA, 20:00
MALÁ MOŘSKÁ VÍLA 3D
17. ČERVNA, 20:00
STRÁŽCI GALAXIE 3

3. ČERVNA, 20:00
MALÁ MOŘSKÁ VÍLA 
4. ČERVNA, 15:00
SPIDER-MAN: NAPŘÍČ PARALELNÍMI SVĚTY 
7. ČERVNA, 10:00, DOPOLEDNÍ PROMÍTÁNÍ
MUŽ JMÉNEM OTTO

2. ČERVNA, 20:00
SAINT SEIYA: RYTÍŘI ZVĚROKRUHU – POČÁTEK

1. ČERVNA, 17:30, PROMÍTÁNÍ KE DNI DĚTÍ
SPIDER-MAN: NAPŘÍČ PARALELNÍMI SVĚTY 

KINO

29. ČERVNA, 19:00
INDIANA JONES A NÁSTROJ OSUDU

KLUB DĚTÍ A MLÁDEŽE
6. ČERVNA, 17:00 AŽ 21:00
VEČERNÍ KLUB PŘÁTEL FANTASY
10. ČERVNA, 9:00 AŽ 13:00
KURZ ŠITÍ PRO DĚTI I DOSPĚLÉ
6. A 13. ČERVNA, 9:00 AŽ 11:00
KLUB SLUNÍČKO
7. A 14. ČERVNA, 9:00 AŽ 11:00
MINIŠKOLKA
1., 8. A 15. ČERVNA, 9:00 AŽ 11:00
KLUB KORÁLEK
1. A 8. ČERVNA, 9:00 AŽ 11:00
DOPOLEDNÍ KERAMICKÝ KLUB
2., 9. A 16. ČERVNA, 9:00 AŽ 11:00
PÁTEČNÍ DOPOLEDNÍ HERNIČKA

OSTATNÍ

10. ČERVNA, 9:00, GYMNÁZIUM MH
70 LET GYMNÁZIA MNICHOVO HRADIŠTĚ

10. ČERVNA, 13:00, LHOTICE, NÁVES
PŘEJEZD RYBNÍKA VE LHOTICÍCH

10. ČERVNA, 20:00, AMFITEÁTR HRADU VALEČOV
ADAPTACE (KONCERT)

14. A 28. ČERVNA, 16:00, ZASEDACÍ MÍSTNOST MÚ 
KONZULTAČNÍ HODINY ARCHITEKTA MĚSTA

19. ČERVNA, 17:00, SÁL ZŠ STUDENTSKÁ
VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA

23. ČERVNA, 18:00, SÁL ZŠ STUDENTSKÁ
VÝROČNÍ SBOROVÝ KONCERT ZVONKŮ

1. ČERVENCE, 13:00, AREÁL PIVOVARU KLÁŠTER
KLÁŠTERSKÉ SLAVNOSTI

Gymnázium slaví sedmdesát let, 
začínalo jako jedenáctiletá škola
V sobotu 10. června oslaví Gymná-
zium Mnichovo Hradiště své plati-
nové jubileum, již 70 let od založení 
v roce 1953, kdy začínalo fungovat 
jako jedenáctiletá střední škola, prv-
ní v Mnichově Hradišti. 

Blanka Glaserová, bývalá stu-
dentka střední školy, vzpomíná: 
,,Před sedmdesáti lety jsme jako 
první ročník tehdy vzniklé jedenác-
tiletky za nemalé radosti příznivců z 
našeho malého městečka slavnost-
ně přicházeli do moderní, rozsáhlé a 
dobře vybavené školní budovy. Díky 
tomu, že Mnichovo Hradiště bylo teh-
dy okresním městem v Libereckém 
kraji, dostalo se mu určitých výhod 
finančních i jiných, mezi něž patřilo 
i vybudování a zřízení jedenáctileté 
střední školy. Dostalo se nám tak vý-
hody býti přijat i těm z nás, kterým by 
jinak tehdejší režim studovat nedo-

volil. Mezi námi studenty uznávané 
vysokoškolsky vzdělané učitele teh-
dy patřil i Miloslav Nepimach, ang-
lista a pozdější ředitel školy, Vlasta 
Čapková, znalkyně literatury, ruské-
ho i dalších jazyků, a také náš třídní, 
Karel Menzel.“ 

Od roku 1990 má škola cha-
rakter víceletého gymnázia, nejprve 
sedmiletého, až o pět let později 
mají nastupující primáni studium os-
mileté. Toto uspořádání zůstává na 
gymnáziu doposud. 

V den oslav bude areál školy od 
9 do 16 hodin zpřístupněn pro ve-
řejnost, zavítat můžete například do 
učebny 126, ve které bude od 9:30 a 
13 hodin probíhat atraktivní virtuální 
prohlídka historií školy, s níž se bude 
současně od 10 hodin odehrávat 
setkání bývalých i současných stu-
dentů a pedagogů v učebně 213. Po 

celou dobu programu bude možné 
se občerstvit ve školní jídelně. Hodi-
nu před polednem započne tradiční 
studentská akademie na sále školy, 
diváci budou mít možnost spatřit 
různé druhy vystoupení, od hudeb-
ních až po ty recitační či komediální. 
Vystoupí studentská rocková kape-
la, diváci uvidí muzikál, pohybová 
vystoupení i chemické pokusy. 

,,Myslím, že je skvělé, že stu-
denti ze všech ročníků můžou uká-
zat svůj talent. Každý rok se těším, 
co zajímavého na akademii zase 
uvidím, několikrát jsem se i účastni-
la a vždy to byl skvělý zážitek, stojí 
to za podívanou,“ zve k účasti Jana 
Stránská, studentka třetího ročníku.

Alice Šmídová,
Gymnázium Mn. Hradiště

TENIS
Mistrovská utkání Tenisového klubu Mn. Hradiště: 
3. ČERVNA (dospělí A, dospělí C), 4. ČERVNA, 17. 
ČERVNA (dospělí B, starší žactvo), 18. ČERVNA (do-
rost, mladší žactvo A, mladší žactvo B), 24. ČERVNA 
(dospělí A, dospělí C), 25. ČERVNA (dorost)

3. ČERVNA, 9:00, KAPUCÍNSKÝ KLÁŠTER
DEN OTEV. DVEŘÍ V KAPUCÍNSKÉM KLÁŠTEŘE

3. ČERVNA, 13:00, AREÁL MSK A TENIS. KLUBU
RODINNÝ DEN

MUZEUM
DO 27. SRPNA, VÝSTAVA
TRADIČNÍ ŘEMESLA NAŠICH PŘEDKŮ

30. ČERVNA, 20:00
INDIANA JONES A NÁSTROJ OSUDU

Pravidelné kurzy centra Náruč 
se po prázdninách opět vrátí
Kalendářní rok se blíží ke své po-
lovině a Náruč Mnichovo Hradiště 
vám během této doby nabídla mimo 
pravidelných kurzů i mnoho zajíma-
vých akcí a besed. Procvičit anglič-
tinu jste si mohli dvakrát do měsíce 
s rodilou mluvčí z Anglie. Jednou 
měsíčně se věnovala péče nejen tě-
hotným ženám při setkáních s dulou 
a relaxačně pohybové podvečery 
pomohly pečovat o těla i duše žen. 
Mohli jste si s námi zahrát velikonoč-
ní hru v zámeckém parku, zaskotačit 
si na samoobslužné čarodějnické 
stezce v lesoparku či popustit fan-
tazii při tvorbě jarních věnců. Velké 
oblibě se těšily obě besedy zamě-
řené na nástup dětí do mateřských 
školek. Tématem jak usnadnit dětem 
nástup do MŠ nás provedly ředitelka 
MŠ Březina s psycholožkou. Přehled 
mateřských škol v Mnichově Hradi-
šti a okolí nám zmapovala vedoucí 
projektu MAP. Zdravým obouváním 
nás provedl tandem fyzioterapeutky  
a zástupkyně prodejny Bosích 
jizerek. Dozvěděli jsme se, jak 
bezpečně posilovat naši imunitu 
procházkami a otužováním. Po 
psychické stránce se o nás stara-
ly místní i „přespolní“ psycholožky 
na besedách zaměřených na péči 
o psychické zdraví, práci s emoce-
mi, ladění sourozeneckých vztahů. 
Oproti nabitému programu v dubnu  
a květnu během června trochu zvol-
níme tempo a začneme se chystat 
na přicházející prázdniny. Nabídne-
me vám opět anglickou konverzaci, 
relaxačně pohybový podvečer, be-
sedu s logopedkou, možnost konzul-
tovat vše, co vás zajímá, s fyziotera-
peutkou, kurz šátkování, podpůrnou 

skupinu kojení a raného mateřství, 
cvičení pro těhotné. 

Školní rok nám brzy skončí  
a s ním i právě probíhající semestr 
pravidelných kurzů Náruče v Mni-
chově Hradišti. V posledním červ-
novém týdnu již kurzy neprobíhají, 
místo toho se sejdeme poslední 
červnovou středu u Jizery na pikniku 
Na Kamínkách.

Abychom vám zkrátili čekání 
na nové pravidelné kurzy, které se 
opět rozběhnou od září 2023, při-
pravili jsme pro vás lákavý prázdni-
nový program. Během obou měsíců 
budou probíhat jednorázové lekce 
zpívánek, mimicvičení pro miminka 
i starší děti. Nenechte si ujít obří 
senzomotorickou dráhu, kterou pro 
vás připravíme v sokolovně. Nebude 
chybět relaxačně pohybový podve-
čer ani na slovíčko s dulou. Až se 
budete slunit na pláži Na Kamínkách 
u Jizery, nezapomeňte si odskočit 
do stinného lesoparku na samoob-
služnou stezku. K létu patří slunce  
a zábava, proto se budete moct 
rozvlnit v lekci havajského tance či 
si užít jógahrátky s novou lektorkou. 

Podrobný program najdete na na-
šich webových stránkách či FB. 

V druhé polovině srpna spus-
tíme přihlašování do nového se-
mestru pravidelných kurzů, které 
opět obohatíme o zajímavé novinky.  
V reakci na velký zájem o náš pro-
gram od září 2023 rozšíříme naše 
působení ve Volnočasovém centru 
na každý všední den od 9 do 12 ho-
din, kdy vám nabídneme otevřenou 
hernu, pravidelné kurzy mimicvičení, 
mimi a mama dance, kurz s montes-
sori prvky, zpívánky a také jednorá-
zové akce a besedy. Další novinkou 
je zahájení odpoledního programu. 
V úterý od 15 hodin budou vaše děti 
mít možnost procvičovat správnou 
mluvu na logohrátkách nebo si od 16 
hodin na šikovných ručičkách vyrobit 
zajímavé výtvarně-tvořivé projekty. 
Ve čtvrtek od 16 hodin se otevře 
kroužek tanečků pro děti od 3 let. 

Děkujeme za vaši přízeň a těší-
me se na další společná setkávání. 
Vaše Náruč.

Monika Muchková, koordinátorka,
Náruč Mnichovo Hradiště

DO 17. ČERVNA, VÝSTAVA
ZDENĚK FINKE: ZNOVUOBJEVENÝ MALÍŘ Z LIAZU

GALERIE KONÍRNA
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Z popelnice? Nikdy více!
Finanční úřady zanikají, naopak 
potravinové banky budou rozšiřovat 
své pobočky (a v Libereckém kraji 
také rozvážet pomoc do vesnic).

Horké léto se blíží. Kéž i v Mni-
chově Hradišti vznikne pobočka 
potravinové banky. Vždyť zkažené 
jídlo z popelnic může ohrozit zdraví  
a životy nejzranitelnějších potřeb-
ných, kteří je tam hledají.

V pomoci můžeme být vyna-
lézaví – až pobočku potravinové 
banky budeme mít, můžeme třeba 
na její chodbu dát regál na zavaře-
niny, které nyní dobří lidé nechávají  
u oněch popelnic, nebo také veřej-
nou ledničku, jaké již slouží v někte-
rých městech.

Daniela Břoušková

CHODÍM PO MĚSTĚ
Milí spoluobčané,
máme tu červen, měsíc, kdy jsou dny nejdelší a můžeme je plnými douš-
ky užívat. Třeba chodit do parků i do širšího okolí. Nejkrásnější však jsou 
červnové večery, kdy můžeme dlouho sledovat „pořady“ nebeské obrazovky 
doprovázené jásavým vřískotem divokých rorejsů. Tyto prožitky nám nepřed-
vede žádná televize. Je to čas plný života, tak jej nepromarněme!

MINIRUBRIKA LIBUŠE VONÁSKOVÉ O VĚCECH KOLEM NÁS

Kdybych dostala čtvrt miliardy, věděla bych, 
jak s nimi naložit, říká nová kastelánka

Pád borovice černé, dominanty 
parku Státního zámku Mnichovo 
Hradiště, rozlítostnil v polovině úno-
ra mnohé Hradišťáky i pravidelné 
návštěvníky zámku. Mohutný strom 
s asi čtyřmetrovým obvodem kmene 
se po letech postupného naklánění 
převážil a borovice se položila na 
zem, přičemž došlo k poškození je-
jího kořenového systému. Strom se 
ale i dnes zelená – zhruba třetina 
kořenů zůstala neporušená. Národ-
ní památkový ústav tak po letních 

prázdninách vyhodnotí, v jakém sta-
vu strom je, a definitivně rozhodne 
o jeho dalším osudu. Ať tak, nebo 
tak, „zámecká paní“ budu žít dál ve 
svých potomcích...

Bezprostředně po pádu maje-
státního jehličnanu odebral Luboš 
Dvořáček, jehož firma pečuje v Mni-
chově Hradišti o zeleň, z borovice 
šišky s cílem vypěstovat ze semen 
nové stromky. Semena se ujala  
a malé semenáče se mají k světu. 
(wes)

Odkaz zámecké borovice: 
ze semen klíčí její potomci

Svaz postižených civilizačními cho-
robami v ČR, Základní organizace 
Mnichovo Hradiště, zve na přednáš-
ku Jak cvičit paměť v seniorském 
věku. Přednášející bude Veronika 
Vynikalová. Přednáška se odehra-
je 14. června od 14 hodin na mni-
chovohradišťské faře v kočárovně. 
Všichni jsou srdečně zváni.

Pocvičte si paměť a dejte 
se na výlet kolem Jizery

Další akci organizace připravu-
je na 21. června. To se uskuteční 
krátký pěší výlet v okolí Jizery. Sraz 
bude u fotoateliéru Václava Vopata  
v 10 hodin. Procházka bude zakon-
čena opékáním buřtů u Jizery.

Eva Koťátková,
SPCCH Mn. Hradiště

Turistické noviny Českého 
ráje jsou již v infocentru
Ve druhé polovině května dorazily 
do Městského informačního centra 
Mnichovo Hradiště letošní Turistické 
noviny, které vydává Sdružení Čes-
ký ráj. Najdete v nich čerstvou ná-
lož novinek z regionu, přehled TOP 
akcí, rozhovor s hercem Jiřím Štréb-
lem, představení regionálních výrob-
ců, jízdní řády turistických autobusů 
a mnoho dalšího. Noviny jsou volně  
k odběru. (th)

Zástupci naší Obce baráčníků Mni-
chovo Hradiště se spolu s výpravou 
V. Župy Václava Budovce z Budova 
z Mladé Boleslavi a souborem Furi-
ant z Malé Bělé v sobotu 6. května 
zúčastnili celodenní akce – slavnost-
ního zahájení sezóny v nádherném 
areálu zámku Ostrov (Zbraslavice 
nedaleko Kutné Hory), kde sídlí Mu-
zeum Ostrov lidových krojů, největší 
soukromé muzeum v ČR. V tento 
den se sem na pozvání sjeli baráční-
ci ze všech koutů naší krásné země 
a předvedli, že máme být na co hrdí. 

Akce proběhla pod patronací 
Středočeského kraje a Veleobce 
sdružených obcí baráčníků České 
republiky. 

Krojovaný průvod baráčníků 

s prapory, kde vynikal i náš, jeden 
z nejstarších (z roku 1928), byl 
dechberoucí. Naše obecní májka 
pak přilákala pozornost krojovaných 
dětí i řady fotografů. V programu zde 
vystoupily soubory Furiant (spolu  
s dětmi z Kominíčku předvedli Čes-
kou besedu), Ráček a Dubínek  
z jižních Čech. I přes trochu nepříz-
ně počasí se akce vydařila.
Návštěvu muzea vám můžeme jen 
doporučit, je opravdu nádherné  
a obsahuje ucelenou sbírku krojů  
z celé naší republiky, včetně ně-
meckých, původních z pohraničních 
oblastí.

Martina Bachová, syndička,
Obec baráčníků Mn. Hradiště

Baráčníci byli při tom...

Záběr z průvodu s naší májkou.

Skupinka mnichovohradišťských baráčníků s praporem obce.

Letošní turistickou sezónu otevřel 
Zámek Mnichovo Hradiště pod ve-
dením nové kastelánky. Tou je Šárka 
Kovaříková, historička, která má za 
sebou zkušenosti z Karlštejna nebo 
z pozice vedoucí návštěvnického 
provozu na zámku Krásný Dvůr  
u Podbořan. Jaké plány a priority 
nová kastelánka má? Na jaké akce 
pozve v letošní sezóně? A jak se jí 
žije na zámku?

Povězte, co vás na mnichovohra-
dišťském zámku po nástupu pře-
kvapilo?

Mám výhodu, že jsem už 13 let 
zaměstnankyní Národního památko-
vého ústavu a ve svém minulém pů-
sobišti jsem s kastelánkou úzce spo-
lupracovala, takže bych ráda řekla, 
že mě toho nemůže tolik překvapit. 
Ale stejně toho je hrozně moc...

Zkušenosti jste sbírala na hradě 
Karlštejn, který jste později vymě-
nila za zámek Krásný Dvůr. Jak na 
tato působiště vzpomínáte?

Karlštejn je pravidelně mezi 
čtyřmi nejnavštěvovanějšími památ-
kami v ČR, nejnavštěvovanější mezi 
hrady. Vzhledem k tomu má velmi 
komplikovaný provoz. Říká se, že 
kdo přežije na Karlštejně, přežije 
všude. Já tam pracovala sice brigád-
ně, ale po dobu šesti let. Vzpomí-
nám na ty roky hezky, protože člověk 
tam vzhledem k dostupnosti hradu  
z Prahy přijde do styku skutečně  
s lidmi z celého světa. Na Krásném 
dvoře jsem působila také šest let. 
Pokud bych to měla srovnat, vstu-
penky a provádění výprav, to je stej-
né na každém památkovém objektu. 
Každý má však řadu specifik. Záleží 
na geografické poloze, na návštěv-
nických očekáváních, na tom, co 
daný typ objektu umožňuje uspo-
řádat... Z minulých působišť jsem 
si odnesla poučení, že porozumět 
místu si žádá alespoň rok.

Do jaké míry už jste se mohla po-
dílet na plánování aktuální sezóny 
v Hradišti?

V omezené míře ano. Obecně 
platí, že nadcházející sezóna se na 
hradech a zámcích připravuje už 
na podzim. Měla jsem samozřejmě 

možnost nasmlouvané akce zrušit 
a připravit vlastní program, mysím, 
ale, že tak troufalý by člověk po zá-
cviku, který se s památkovým objek-
tem teprve seznamuje, být neměl.

Na co tedy návštěvníky letos  
v létě pozvete?

Na tři prohlídkové okruhy – Zá-
mecké interiéry, Divadlo a Svatá 
aliance (ten letos slaví 10 let od 
otevření a 190 let od schůzky tří pa-
novníků), a Kostel a kaple, v rámci 
kterého vedeme návštěvníky také 
do lapidária. Na ukončení turistické 
sezóny budeme mít dvě speciální 
prohlídky 13. komnaty zámku. Tady 
jde skutečně o unikát, protože 13. 
komnatu zpřístupňujeme pouze je-
dinkrát do roka. Jde o prostory, kde 
jednali panovníci v roce 1833, po-
kud chtěli mít maximální soukromí. 
Vstupnky budeme prodávat se zhru-
ba měsíčním předstihem, na což 
upozorníme na facebooku zámku. 
Z dalších akcí můžu jmenovat ne-
dělní dětské prohlídky s princeznou  
a loutková představení v sale terre-
ně. Chystáme dvě divadelní předsta-
vení pro dospělé – jedno bude v ko-
nírně, druhé přímo na nádvoří, tam 
uvidíte komedii Bílá paní na vdávání 
od téhož divadla, které vloni s úspě-
chem přivezlo Cantervillské straši-
dlo. Poslední prázdninovou sobotu 
pozveme na Hradozámeckou noc  
a taneční a hudební vystoupení a 
také oživlé prohlídky.

Jak se potkávají vaše plány a vize, 
se kterými jste se na místo kaste-
lánky hlásila, s realitou. Předpo-

kládám, že narážíte na finanční 
možnosti.

Ano. Myslím ale, že plány a vize 
jsou důležité i v momentech, kdy na 
ně člověk nemá finance. Pořád mů-
žete plánovat a doufat, že se jednou 
peníze objeví. Musím ale říct, že 
kdybych dostala čtvrt miliardy korun, 
věděla bych, co s nimi.

A co by v takovém případě v zá-
meckém areálu vyrostlo?

Nová střecha nad částí konírny, 
aby bylo v objektu možné zřídit re-
stauraci a nabízet občerstvení, kte-
ré tu citelně chybí. Dále bych ráda 
obnovila vnitřní prostory saly terreny, 
která je nádherná, a určitě by mohla 
být více využitelná třeba pro konání 
svatebních obřadů. A třetí věcí by 
bylo nějaké pěkné divadelní předsta-
vení v zámeckém barokním divadle, 
nějaká klasická hra, ovšem v podání 
poučeného souboru, který se dove-
de chovat v historických kulisách.

Zámek není jediný objekt, který 
máte ve své správě. Vedle parku 
můžeme zmínit brechlerovský 
dům nebo kapucínský klášter. 

V brechlerovském, nebo též 
úřednickém domě, bydlívali úřední-
ci, správa panství, ale také hostují-
cí umělci, kteří na zámku působili. 
Bydlelo se tu až do 90. let. Uvnitř je 
čtyři a půl bytové jednotky a myslím, 
že by tam bylo velmi hezké apartmá-
nové ubytování. Dnes je objekt zce-
la nevyužívaný. Aby se to změnilo, 
žadalo by si to však stomilionovou 
investici. V klášteře je již mnoho let 
v nájmu společnost Fokus, která se 

stará o duševně nemocné, a potaž-
mo i o klášter. 

A co park? Nemáte v plánu dát jej 
víc k dispozici veřejnosti?

Jsme vázáni tím, že park je ná-
rodní kulturní památka, takže je tře-
ba jej chránit a uchovávat. Protože 
zdaleka ne všichni návštěvníci jsou 
zvyklí respektovat pravidla, v posled-
ních letech je trendem, že zákazů  
a omezení bohužel spíše přibývá. 
Týká se to všech historických za-
hrad, nejen Mnichova Hradiště.

Je už jasný další osud padlé boro-
vice v zámeckém parku?

 Definitivně rozhodnuto bude na 
podzim. Možností je spoustu. Svou 
roli bude hrát i to, jak horké bude 
léto – borovice drží třetinou kořenů 
v zemi, takže se ještě stále zelená. 
Při pohledu ze zámku se může zdát, 
že stojí. Každopádně nejsem naklo-
něna tomu, aby se zpeněžila, na to 
k ní mají místní příliš silný vztah. 
Líbilo by se mi, kdyby se potomek 
borovice do zahrady vrátil, ale v ne-
dávných letech proběhla revitalizace 
přední části zahrady a velká obnova 
zámeckého parku proběhne někdy v 
horizontu 10-15 let. Tak třeba tehdy. 

Bydlíte přímo na zámku. Jak se 
vám žije jako zámecké paní?

Zámek je krásný, v krásném 
prostředí a má unikátní sbírky i his-
torii. V Čechách je jen málo zámků, 
které měly po 300 let stejné majitele. 
A co se týče sbírek, v Mnichově Hra-
dišti máme skutečný poklad – jeden 
z top památkových objektů v ČR.  
A právě na sbírkách se dá stavět  
a hledat v nich příběhy. 

Na zámecké strašidlo nelákáte?
To ne, ale straší tady. Je trochu 

zvláštní, když ležíte v noci v posteli 
a z patra pod vámi se ozývají rány, 
přestože víte, že tam nikdo a nic 
není. Prvního takového zážitku jsem 
se tu dočkala po dvou měsících. Až 
překvapivě často od návštěvníků 
slýchám, že by na zámku bydlet ne-
chtěli. A to i od pánů. Ale stoí to za 
to, a to nejen ten výhled z okna!

Martin Weiss

Mladí herci zvou do divadla
22. června nás od 18 hodin čeká 
představení divadelního kroužku 
pod vedením Stanislavy Matulové. 
Nejprve mladší Děti pódia zahrají 
pohádku Pinocchio a poté starší 
soubor Dnes nepřijdu uvede před-
stavení na motivy hry Karla Čapka 
Adam stvořitel. Vstupenky jsou v 
prodeji v městském infocentru nebo 
k rezervaci na webu města. (bb)
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V sobotu 29. dubna 2023 ve věku 87 
let navždy odešla Františka Čoková, 
rozená Kolocová, pocházející z Mni-
chovohradišťska. I když se na rozdíl 
od svého syna Viléma nedostala do 
širšího povědomí veřejnosti, vzpo-
mínku si jistě zaslouží. 

Františka Čoková se narodila 
20. března 1936 v Ptýrovci do rodiny 
řezníka Václava Koloce, pocházejí-
cího z Veselé, a jeho manželky Julie, 
rozené Sládečkové. Rodiče měli od 
obce Ptýrov pronajatý hostinec Čar-
da, který se nacházel u ptýrovského 
dřevěného mostu. Matka Julie Kolo-
cová byla aktivní baráčnice.

Po nástupu komunistického re-
žimu otec pracoval jako řezník v Mni-
chově Hradišti na jatkách. Začátkem 
padesátých let byl jako jeden z údaj-
ných pachatelů rozkrádání masa od-
souzen k deseti letům v jáchymov-
ských uranových dolech. Nakonec 
byl po pěti letech propuštěn a živil se 
jako pokrývač. Zemřel za několik let 
na rakovinu z ozáření.

Františka se vyučila automecha-
ničkou. V mládí aktivně sportovala, 
věnovala se běhu či hodu oštěpem. 
Přestože pro ni sport byl jen koníč-
kem, setkala se při hodu oštěpem 
mimo jiné i s Danou Zátopkovou.

Pracovní uplatnění našla nejpr-
ve v Mladé Boleslavi, kde pracova-
la ve Škodovce a jezdila sanitkou. 
V roce 1961 se jí narodil Vilém a v 
roce 1963 se rodina přestěhovala do 
Prahy na Prosek.

Deset let pracovala jako řidička 
pošty. V tomto zaměstnání ji zastihla 

okupace v roce 1968. Pracovala pří-
mo v hlavní budově v Jindřišské ulici, 
kterou obsadili ruští vojáci a vypro-
vodili z budovy všechny zaměstnan-
ce. Františka Čoková a její kolegyně 
Květa Davídková se vydaly pořizovat 
fotografie. O svůj fotoaparát Františ-
ka Čoková málem přišla, když jí ho 
chtěli sebrat vojáci, to se jim však 
nezdařilo. Nakonec se jí podařilo na-
fotit kolem 100 unikátních fotografií, 
na kterých je zachycena atmosféra 
okupace. Fotografovala mimo jiné i 
tajně ze záchodového okénka. Její 
fotografie se o mnoho let později ob-
jevily na výstavě v Národním muzeu.

Dvacet let jako řidička zásobo-
vala obchody s textilem a později již 
při penzi dělala řidičku zásobovačku 
v obchodním učilišti v Kyjích.

Petr Novák, 
Mnichovohradišťský spolek 

genealogů

Františka Čoková v roce 2016.

V rámci aktuálně probíhající výstavy 
řemesel „Tradiční řemesla našich 
předků“ připravilo Muzeum města 
Mnichovo Hradiště v květnu a červ-
nu tematický školní program pro 
žáky 1. stupně místních i okolních 
základních škol. Celkem se přihlá-
silo téměř 1500 malých návštěvníků. 

Při školním programu byli žáci 
vždy rozděleni na čtyři skupiny. Po-
stupně si prohlédli výstavu a u jed-
notlivých řemesel si vyslechli výklad. 
Posléze si v expozicích muzea prak-
ticky vyzkoušeli vybraná řemesla – 
konkrétně se na chvíli stali krejčími, 
hrnčíři, fotografy a zlatníky.

Na stanovišti u krejčího se děti 
dozvěděly, které textilní továrny byly 
v Mnichově Hradišti a kteří řemesl-
níci zde konkrétně působili. Dále 
se naučili, jak pod rukami švadleny  
a krejčího vzniká oděv, jaké nástroje 
se používají a jaké jsou druhy látek. 
U hrnčíře se tisklo na keramickou 
dlaždici a povídalo se i o místních 
tiskárnách látek a o modrotisku,  

o práci na hrnčířském kruhu a o 
drátenících. Když se děti staly foto-
grafy, nejdříve obdivovaly staré fo-
toaparáty a další techniku a poté se  
v muzejním fotoateliéru fotografovaly.  
A na stanovišti u zlatníka a hodináře 

si vyzkoušely drobnou ruční práci při 
navlékání náramků z korálků.

Za odborné vedení školního 
programu pro žáky 1. – 5. tříd moc 
děkujeme Aleně Bajerové, Aleně 
Bukvičkové, Janě Havlíkové, Evě 

Koutové, Jitce Mazánkové, Heleně 
Pöllové, Miroslavě Rydvalové, Hele-
ně Velichové a Jaroslavě Velichové.  

Lucie Holečková, 
Muzeum města Mn. Hradiště 

Školním programem k výstavě projde téměř 1500 dětí

Zemřela Františka Čoková. 
Čím se zapsala do historie?

V sobotu 6. května se konal v muzeu 
celodenní Řemeslný workshop. Byl 
to den, kdy si jak děti, tak i dospělí 
měli možnost vyzkoušet svou zruč-
nost při různých rukodělných tech-
nikách. A protože bylo umožněno 
si během workshopu prohlédnout  
i nejnovější výstavu, která nyní  
v muzeu je (a bude až do 27. srpna), 
tak se návštěvníci i mnoho informací  
o místních řemeslnících a továrnách 
dozvěděli.

Co bylo na workshopu k vidění 
a ke koupi? Tak například krásné 
čerstvě uvázané a naaranžované 
květiny, dále věnce a svícny od Dity 
Niesnerové z Ateliéru Olšina. Origi-
nální keramika od Jitky Řezníčkové 
a Evy Komjati Vídeňské, kterou 
obě společně vyrábí pod značkou 
Ateliér Kruhy. Během dne u jejich 
stánku probíhala i ukázka výroby  
z keramické hlíny. Lidé tak mohli sle-
dovat, jak jim pod rukama postupně 
vznikají jednotlivá díla. Se skleně-
nou křehkou krásou vyráběnou na 
sklářském kahanu přijeli manželé 
Eva a Karel Urbanovi z Urbanglass 
z Hubálova. Autorské sklo upra-

vené technikou fusingu a mozaiky  
a dílničku skleněné mozaiky před-

stavila Martina Šrýtrová pracující 
pod jménem Mimoosa. Ve fotokout-

ku zájemce fotila Dita Niesnerová, 
neboli Etheldith photography. Ko-
rálky, náušnice, náramky, lapače 
snů a korálkovou dílničku přivezla 
do muzea Aliena Alfrédová, tedy 
Budhappy jewellery. Folklórní sou-
bor Horačky z Českého Dubu měl 
připravenu dílnu s tiskem na látkové 
tašky, které byly přímo jimi ušité.  
A také s sebou dovezly ukázku pre-
cizní ruční práce pana Pavla Šrytra, 
který se zabývá regionální výšivkou. 
Jednota bratrská z Mnichova Hradi-
ště si pro všechny, kteří zatoužili vy-
zkoušet truhlařinu, připravila výrobu 
dřevěné kostky na hru Člověče, ne-
zlob se. S vyrobenou kostkou si pak 
děti házely o sladké ceny.

Ještě jednou děkujeme za účast 
na workshopu všem řemeslníkům. 
Ukázky jejich práce, dílničky pro 
návštěvníky a všechny výrobky byly 
opravdu skvělé. 

Díky i všem návštěvníkům (více 
než stu), kteří do muzea na tuto akci 
zavítali.

Lucie Holečková, 
Muzeum města Mn. Hradiště 

Sklo, keramika, tisk nebo truhlařina. 
Muzeum pozvalo na Řemeslný workshop

Dvakrát během období letních 
prázdnin se v městském muzeu 
budou konat truhlářské dílničky  
s rodinou Novákových z mnichovo-
hradišťské Jednoty bratrské. Ter-
míny dílniček jsou letos stanoveny 
na sobotu 8. července a sobotu 
19. srpna. Vyrábění bude probíhat  
v oba termíny vždy od 9:00 do 15:30 
hodin. 

Na tyto dny je stanoveno jednot-
né vstupné 50 Kč. Vstupenka platí 
nejen na tento truhlářský program, 
ale opravňuje i ke vstupu na výsta-
vu „Tradiční řemesla našich předků“  
a do všech stálých expozic muzea.

Dny, během kterých si příchozí 
návštěvníci v muzeu vlastnoručně 
vytváří originální výrobek ze dřeva, 
jsou velmi oblíbené. Vyrábění probí-
há s odbornou pomocí a podrobným 
vysvětlováním všech činností, sro-
zumitelně, krok za krokem. Činnost 
zvládají děti od čtyř let, moc baví  
i děti mnohem starší.

Na fotografie z minulých let se 
můžete podívat na našich webových 
stránkách https://muzeum.mnhra-
diste.cz/deti/truhlarske-dilnicky

Lucie Holečková, 
Muzeum města Mn. Hradiště 

Letní truhlářské dílničky 
v muzeu v červenci i srpnu

Muzeum města Mnichovo Hradiště 
společně s Klubem českých turistů 
uspořádalo v sobotu 29. dubna již 
druhý vlastivědný výlet.

V osm hodin ráno jsme vyra-
zili vlakem z Mnichova Hradiště do 
Březiny a poté pokračovali pěšky. 
Nejprve jsme se zastavili v Březině 
u kostela sv. Vavřince, poté u bývalé 
školy. Na cestě Pyšatkou podél Ji-
zery, mezi rozkvetlými loukami, se k 
nám přidala botanička Milena Roud-
ná, díky které jsme se dozvěděli ná-
zvy mnoha rostlin. Došli jsme kolem 
sochy Panny Marie ke dvoru Dařeni-
ce, o jehož historii nám zde povídala 
paní Jitka Procházková. Naší další 
zastávkou byly památné duby letní 
v Loukově a odborný výklad Mileny 
Roudné, autorky knihy Památné 
stromy Mnichovohradišťska.

Od dubů jsme šli podél tůní  
v místech bývalého rybníku k no-
vému mostu přes řeku Jizeru do 

Loukova. Zde jsme si řekli pár slov 
o Rohanské hrobce při kostelu Nej-
světější Trojice, následně o vesnické 
památkové rezervaci i bývalé škole, 
s níž nás podrobněji seznámila Miro-
slava Rydvalová, která zde působila 
jako učitelka. A pak už jsme se blížili 
k dalšímu z cílů výletu, k Bažantnici 
u Loukova. Zde nám historii, součas-
ný stav a plány do budoucna před-
stavil pan Tomáš Tomsa. Záchranu 
bývalého loveckého zámečku Ba-
žantnice může podpořit každý z nás 
příspěvkem na účet jím vedeného 
spolku Archeko 2101367687/2010. 
K areálu patří také přírodní rezerva-
ce s naučnou stezkou.

Dalším bodem na programu 
byl oběd v nově zrekonstruované 
restauraci u pivovaru Svijany, po 
kterém jsme se vydali na prohlídku 
zahrady zámku Svijany a zámecké 
kaple sv. Jana a Pavla, ve které byla 
odkryta původní renesanční dekora-

tivní výmalba.      
Cesta zpět do Mnichova Hradi-

ště byla naplánována vlakem z Pří-
šovic, ale nakonec ještě větší část 
skupiny zamířila ze Svijan pěšky na 
vlak do Březiny.

Někteří se výletu zúčastnili od 
začátku do konce, jiní se přidali jen 

na některé části, a i to bylo fajn. 
Jsme rádi, že vyšlo počasí, že jsme 
se hezky prošli a měli příležitost se 
dozvědět plno zajímavostí.

Lucie Holečková, Karel Hubač,
Muzeum města Mn. Hradiště

 

O stromech, Rohanské hrobce či zámečku Bažantnice 
se dozvěděli mnohé účastníci vlastivědného výletu
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PRÁCE U ČESKÉ SPOLEČNOSTI V MNICHOVĚ HRADIŠTI

Co Vás u nás čeká?
 Zajímavá a různorodá práce
 Práce s moderními technologiemi
 Čisté pracovní prostředí
 Přátelské prostředí menšího kolektivu
 Možnost učit se a profesně růst

Pojďte s námi vracet lidem úsměv

LASAK s.r.o. • Českobrodská 1047/46 • Praha 9 – Hloubětín • výrobní závod Mnichovo Hradiště • Jiráskova 601

www.lasak.cz/kariera
tel.: 739 275 132
e-mail: jobs@lasak.cz

PŘIJÍMÁME NOVÉ KOLEGY:
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 725 435 914
 personalni@kvfinal.cz
 @KVFinal
 www.kvfinal.cz

Posilujeme tým 
v Kuřívodech v Ralsku
a Spartanburgu v USA

Chceš dělat STROJAŘINU na světové úrovni
a stát se součástí úspěšného týmu?

NABÍZENÉ POZICE:
RALSKO

 Správce sítě / Technický 
pracovník

 CNC obráběč kovů
 Specialista povrchových 

úprav / Laborant
 CAD konstruktér

 Pracovník kvality
 Pracovník odbytu

 Pracovník údržby / elektro
 Lisař / Montážní dělník /

Pracovník expedice

RALSKO A SPARTANBURG
 Seřizovač svářecích robotů a lisů                                                                                                       

 Pracovník nástrojárny
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Kamelot: 
zpravodaj města 

Mnichovo Hradiště  

zapsán do evidence periodického tisku  
Reg. č.: MK ČR E 19893

číslo 6/2023, náklad 4070 ks
vychází 1. června 2023

jako měsíčník vydává město Mnichovo Hradiště, Masa-
rykovo náměstí 1, 

295 21 Mnichovo Hradiště 
IČ: 00238309

Šéfredaktor: Mgr. Martin Weiss
telefon: 606 635 289, e-mail: kamelot@mnhradiste.cz

Chcete inzerovat v Kamelotu?
Máte zájem o umístění inzertního materiálu v městském zpravodaji  
a chcete tak oslovit všechny mnichovohradišťské domácnosti? Obraťte 
se na Městské informační centrum Mnichovo Hradiště, které inzerci za-
smluvňuje a podklady následně předává redakci (kontaktní osoba: Tomáš 
Hejdrych, tomas.hejdrych@klubmh.cz, 326 772 464). Ceník inzerce na-
leznete na webu města v sekci Kamelot.

MNICHOVO HRADIŠTĚ - v ulici V Cestkách

Nabízíme k prodeji byty (s garáží) 
a prostory pro služby a obchod

Stavokombinát2  s.r.o.
Vesecká 97/12
460 06   Liberec 6
tel. 602 447 921
mail: janeba@stavokombinat.cz
https://www.stavokombinat-invest.cz/

Předpokládaný termín dokončení do konce roku 2023

VÝSTAVBA BYTOVÝCH DOMŮ
II. etapa

INZERCE


